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رئیس کل دادگستری هرمزگان:  

جایگاه ها، مأمنی برای 
قاچاق سوخت شده اند

افزایش ۷ میلیارد 
مترمکعبی تولید گاز کشور 

در تابستان ۱۴۰۲ 
ایزوایکو یکی از سرمایه های صنعتی هرمزگان است که امروز در لبه ی پرتگاه قرار دارد

 پیش از سقوط کامل این مجموعه لازم است هر چه سریع تر با ورود جدی به موضوع جلوی این پیش آمد ناگوار گرفته شود
 جالب است بدانید حدود 2 سال پیش ایزوایکو در زیرساخت حوض خشک خود 
میزبان 7 کشتی غول پیکر بود و جنب وجوش و تکاپو در این مجتمع صنعتی به 

وضوح دیده می شد. 
  پس از حضور ضربی در ایزوایکو نه تنها زمان تعمیر شناورها سیری صعودی 
داشته و به مدت زمان خواب شناورها افزوده شده بلکه کیفیت تعمیرات نیز مورد 

رضایت کارفرماها نبوده است.
  تلنگری که همه را به فکر فرو می برد  آغاز توسعه میدان مشترک گازی پارس 

جنوبی توسط قطر است و این درحالیست که هنوز پروژه فاز 11 پارس جنوبی که 
به ایزوایکو سفارش داده شده بود تکمیل نشده و آماده بهره برداری نمی باشد.

 علی رغم ادعای ضربی نسبت به استفاده از مدیران بومی از 12 مدیر ارشد 
تعداد مدیران  پروازی هستند.  نفر  تعداد 5  این  از  نفر غیربومی که   ایزوایکو 9 
ندارند  از آن ها هنوز حکم مدیریت  نفر است که دو تن  تنها 3  ایزوایکو  بومی 
و سرپرست هستند. ضربی دارای ده مشاور است که همگی غیربومی و ساکن 

صفحه 8 را بخوانیدتهران هستند. 
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استاندار هرمزگان خبر داد 

ایجاد 9۰5 هزار بشکه ظرفیت 
پالایشی جدید در هرمزگان 

در دیدار دست اندرکاران همایش 
بزرگداشت آیت الله ناصری؛

رهبر انقلاب:در انتقال سخنان 
آیت الله ناصری

 ذائقه مخاطبان لحاظ شود
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کشتی سازی در پرتـگـاه سقـوط

   

گروه خبــر // متن بیانات رهبــر معظم انقلاب 
اسلامی در دیدار دست اندرکاران برگزاری همایش 
بزرگداشــت مرحوم آیت الله ناصــری در محل 

برگزاری همایش در قم منتشر شد.
  متن بیانات رهبر معظم انقاب اســامی در دیدار 
دست اندرکاران برگزاری همایش بزرگداشت مرحوم 
آیت الله ناصری که در تاریخ سه شنبه ۴ مهر ۱۴۰۲ 
برگزار شــده بود، در محل برگزاری همایش در قم 
منتشر شد.حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، 
آیت الله ناصری را صاحــب نفََسِ گرم، اخاص و 
روح متصل به الطاف الهی دانستند و گفتند: کام آن 
شخصیت بزرگ به دلیل صفا و معنویت، همچون آب 
روانی در دل ها جاری می شد اما اکنون برای انتقال 
سخنان و معارف ایشان باید جهات متعددی ازجمله 
ذائقه مخاطبان در جامعه و همچنین اتقان مطالب و 
استفاده از ادبیات فاخر در انتقال مفاهیم، لحاظ شود.

ایشــان، با تاکید براینکه مرحــوم آیت الله ناصری 
عنصری مغتنم و نعمتی بــزرگ به ویژه برای مردم 
اصفهان بود، اظهار امیدواری کردند امثال آن مرحوم 
تربیت و زمینه رشد آنها فراهم شود و در نهایت مفیدِ 

برای مردم قرار گیرند.
متن کامل بیانات رهبر انقاب به شرح زیر است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
خدا ان شــاءالله درجات آقای ناصری را عالی کند. 
خدا ان شاءالله ایشان را مشمول لطف خاصّ خودش 
قرار بدهد که لابد هم ایشان مشمول لطف الهی هستند 
و نگذارد جای ایشان خالی بماند. واقعاً وجود امثال 
ایشان خیلی مغتنم است. ماها خیلی احتیاج داریم 
به آن چیزی که امثال آقای ناصری می توانند برای 
جامعه تأمین کنند؛ اخاق، معنویتّ، توجّه. ان شاءالله 
که خداوند جنابعالی را و بقیهّ ی آقایان را هم محفوظ 
بدارد.این برنامه ای که آقا برای همایش بزرگداشت 
مرحوم آقای ناصری )رضوان الله علیه( بیان کردند، 
برنامه ی خوبی اســت؛ یعنی جوانب موضوع، مورد 
ماحظه قرار گرفته، منتها مهم این است که بتوانید 
این عناوین را در ضمنِ تبیینِ علمی و متقن، به ذهن 
مخاطبین منتقل کنید؛ ما اینها را امروز احتیاج داریم. 
وقتی که کسی مثل خود آقای ناصری با مردم مواجه 
می شود، کار آسان است؛ برای اینکه این کامی که 
از شــخصی مثل آقای ناصری صادر می شود، یک 
کام دلی و معنوی و ناشــی از اخاص و ناشی از 
توجّه است؛ نه در آن اغِاقی وجود دارد، نه در آن 
اصطاحی وجــود دارد، نه یک چهارچوب علمی 

خاصّی به آن داده می شــود؛ مثل آب روانی از دل 
می جوشــد و جاری می شود؛ آن کسانی که مستمع 
هستند، مثل اینکه پای چشمه نشسته اند و دارند آب 
را می نوشــند؛ مشکلی نیست. چه چیزی مسئله را 
حــل کرده؟ همان اخاص، همان نفَس گرم و روح 
متصّل به الطاف الهی و توجّهات الهی؛ این، مشکل را 
حل می کند. وقتی خود ایشان ایشان یا امثال ایشان 
زنده است و دارد حرف میزند، این جوری است؛ ولی 
وقتی که ما می خواهیم این مفاهیم را منتقل کنیم، ما 
واسطه می شویم، این واسطه حجاب ایجاد می کند. 
چاره ای هم نیست؛ یعنی ]اگر[ ما بالاخره بخواهیم 
این حرف ها را منتقل کنیم، همین کارها لازم است؛ 
همین نوشتن، پیاده کردن، تنظیم کردن، تبویب کردن 
و مانند اینها لازم اســت، چاره ای نیست؛ لکن آن 
صفا و معنویـّـت و آن رونق و جلوه ای که در زمانِ 
حیاتِ ایشان ]وجود[ داشت، دیگر نخواهد بود. ما 
این را باید یک جوری جبــران کنیم؛ جبرانش به 
چیست؟ به این است که بتوانیم مطلب را متقن کنیم، 
پخته کنیم، عبارات و ادبیاّت بیان را ادبیاّت فاخری 
انتخاب بکنیم اینها مهم است و متناسب با فکر و ذهن 
مخاطبان، اینها را آماده کنیم. بالاخره یک دانشجو 
با یک فرد غیر علمی، با یک طلبه، با یک کســی 
که در سنین بالا است، با هم تفاوت دارند، هر کدام 
یک مزاجی دارند، یک پذیرشی دارند؛ اینها را باید 
رعایت کنیم. به نظر من اگر می خواهید این همایش 
مطابق آن چیزی که نیتّ شــما است و هدف شما 
است تحقّق پیدا کند، این جهات را باید رعایت کنید.

مرحوم آقای ناصری جزو بقیةّالسّلف بودند؛ یعنی 
ایشان یک نمونه ای از آنهایی بودند که ما اسم هایشان 
را شــنیده ایم. و انســان از مجلس ایشان استفاده 
می کرد، نشستِ با ایشان التذاذ معنوی به آدم می داد. 

حرف معمولی هم که زده می شد همین جور بود؛ یعنی 
این جور نبود که حالا مثاً فرض کنید یک جلسه ی 
درسیِ بحثیِ آن جوری باشــد؛ نه، حرف معمولی 
]هم[ که زده می شد، انسان بهره مند می شد. ما چند 
جلسه توفیق داشتیم خدمت ایشان بودیم. و ایشان از 
مرحوم آقای آسیدّجمال هم استفاده کرده بودند. من 
الان درست یادم نیست که ایشان گفتند پدرشان جزو 
اصحاب آقا سیدّجمال بودند یا خودشان هم مستقیماً 
از ایشان اســتفاده کردند. مرحوم آقای آسیدّجمال 
سال ۳۶ فوت کرد، مرحوم آقای ناصری متولدّ ۱۰ 
بودند؛ یعنی بیست وشش ساله بودند که ایشان فوت 
کرد؛ بنابراین، می توانند درک کرده باشند ایشان را. 
یک قضیهّ ای را ایشــان از مرحوم آسیدّجمال نقل 
کردند برای ما، من دو بار یا ســه بار این قضیهّ را از 
ایشان شنیدم؛ دفعه ی آخر، من در بیمارستان بستری 
بودم، ایشان آمدند عیادت ما، من ایشان را نشاندم 
گفتم که آن قضیهّ را دوباره برای ما بگویید، دوباره 
ایشان به تفصیل آن قضیهّ را بیان کردند. به هر حال، 
ایشان عنصر مغتنمی بودند؛ واقعاً آقای ناصری نعمتی 
بود، بخصوص برای مردم اصفهان که می نشستند پای 
منبر ایشان و گوش می کردند و از خود ایشان مستقیم 

می شنیدند.
  به گزارش مهر، امیدواریم ان شــاءالله امثال ایشان 
تربیت بشــوند، رشــد کنند، برای مردم مفید قرار 
بگیرند. البتهّ زمانه قطعاً از انسان های برجسته خالی 
نیست؛ باید بگردیم پیدایشان کنیم و از آنها استفاده 
کنیم و بهره مند بشــویم. خداوند ان شاءالله درجات 
ایشان را عالی کند، خدا ان شاءالله شماها را محفوظ 
بدارد، باقی بدارد و این بزرگداشت را هم ان شاءالله 
مفید قرار بدهد. موفقّ و مؤیدّ باشید. خدا ان شاءالله 

حفظتان کند.

در دیدار دست اندرکاران همایش بزرگداشت آیت الله ناصری؛

رهبر انقلاب:در انتقال سخنان آیت الله ناصری
 ذائقه مخاطبان لحاظ شود

سازمان تأمین 
اجتماعی کارفرمایان 

را بیمه می کند

7 یادداشت

آگهي فراخوان عمومي ارزيابي کيفي پيمانکاران

موضوع: انجام عملیات ترانزیت کالاهای وارداتی از مبادی گمرکی و کارســازی و انجام کلیه امور و خدمات 
مربوط به أخذ مجوزات و انجام تشریفات گمرکی ترانزیت کالاهای وارداتی شرکت فولاد هرمزگان جنوب از 

گمرکات شهید رجائی، شهید باهنر، استان تهران و به صورت موردی از سایر گمرکات کشور به مقصد منطقه ویژه اقتصادی صنایع 
معدنی و فلزی خلیج فارس

شرکت فولاد هرمزگان جنوب در نظر دارد موضوع » انجام عملیات ترانزیت کالاهای وارداتی از مبادی گمرکی و کارسازی و انجام 
کلیه امور و خدمات مربوط به أخذ مجوزات و انجام تشریفات گمرکی ترانزیت کالاهای وارداتی شرکت فولاد هرمزگان جنوب از 
گمرکات شهید رجائی، شهید باهنر، استان تهران و به صورت موردی از سایر گمرکات کشور به مقصد منطقه ویژه اقتصادی صنایع 
معدنی و فلزی خلیج فارس « برای مدت یکســال و قابل تمدید برای دو دوره یکساله دیگر را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 
به پیمانکاران توانمند و واجد شــرایط مندرج در اسناد ارزیابي کیفي، واگذار نماید. بدینوسیله از کلیه پیمانکاران فعال با توان و سابقه 
اجرایــی لازم جهت اجرای موضوع که دارای تایید صلاحیت ایمني از ســازمان تعاون،کار و رفــاه اجتماعی و قادر به تهیه ضمانتنامه 
 بانکی به مبلغ  4.200.000.000 ) چهار میلیارد و دویســت هزار( ریال می باشــند، دعوت می گردد در صورت تمایل به همکاری نامه
  اعــلام آمادگی بــا درج ایمیل رســمی مناقصه گــر به همراه فیــش واریزی بــه مبلغ 1.500،000 ریال به شــماره حســاب

 0111111100008 نزد بانک ملی شــعبه گمرک شهید رجایی، به نام شرکت فولاد هرمزگان جنوب بابت خرید اسناد ارزیابی کیفی، 
را به ایمیل khosravi.o@hosco.ir و یا فکس 33530145 -076 تا تاریخ 1402/07/20ارسال  و نسبت به دریافت فرم ارزیابی 
کیفی اقدام نموده و اســناد ارزیابی کیفی را تا تاریخ 1402/08/06 به نشــانی بندرعباس-کیلومتر 13 بزرگراه شهید رجایی- منطقه 
ویژه صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس- شــرکت فولاد هرمزگان- واحد خرید خدمات قراردادی ســاختمان شماره 7 اتاق 710-کد 
پستی:7917176319 ارسال نمایند. بدیهی است اسناد مناقصه پس از اتمام ارزیابی کیفی به شرکتهای واجد شرایط ارائه خواهد شد. 

* ارایه مدارک و سوابق هیچ گونه حقی را برای متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
* هزینه چاپ آگهي فرآخوان بر عهده برنده نهایي مناقصه مربوطه خواهد بود.

* در صورت نیاز به اطلاعات فنی با شماره تلفن 44843345-076 و اطلاعات بازرگانی  44843349-076 تماس حاصل فرمایید.

روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان جنوب

شرکت فولاد هرمزگان جنوب - شماره مناقصه: 146870

املاک فرسوده ای که هنوز بی سند مانده اند

اجراي طرح کلید به کلید در بافت فرسوده هرمزگان قفل است
صفحه 7را بخوانید
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گروه خبر // نماینده عالی دولت در 
هفته  مناسبت  به  هرمزگان،  استان 
اکبر  با سردار علی  انتظامی،  نیروی 
جاویدان دیدار کرده و هفته نیروی 

انتظامی را تبریک گفت.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  اســتاندار 
هرمزگان به همراه جمعی از معاونین، 
مدیران ستادی  استانداری و فرماندار 
بندرعباس با حضور در ستاد فرماندهی 
انتظامی استان هرمزگان، ضمن دیدار با 
ســردار علی اکبر جاویدان، فرارسیدن 
هفته نیروی انتظامــی را به فرمانده و 
پرسنل فراجا در استان تبریک گفت.
استاندار هرمزگان در این دیدار ضمن 

تبریک هفته نیروی انتظامی، گفت: نظم 
و انضباط و امنیــت حاکم بر جامعه، 

خدوم  نیروهای  تاش هــای  مرهون 
انتظامی است .

  وی افزود: باب شهادت در فراجا 
هنوز بسته نشــده است و پلیس 
برای تامین امنیت جامعه فرزندان 
برومندش را تقدیم می کند.دوستی، 
تأکید کرد: پلیس جزو اولین مراکزی 
اســت که در مشــکات مردم به 
آن مراجعه می کنند و این مســئله 
نشــان از اعتماد عمومــی به این 
نیروی تاثیر گذار در جامعه است.

گفتنی است، در این دیدار استاندار 
هرمــزگان بــا اهــدای لوحی از 
زحمات سردار فرماندهی انتظامی 
اســتان هرمزگان تجلیل به عمل 

آورد.

استاندار هرمزگان در دیدار با فرمانده انتظامی استان :

امنیت حاکم بر جامعه، مرهون تلاش های نیروهای خدوم انتظامی است
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در چند ماهه اخیر برخی از نانوایی های دادن نان به مشتریان شان را 
محدود کرده اند و عنوان می کنند سهمیه آردشان کم است واگر نان 
بیشتر از میزانی که مسئولان به آنها گفته اند، به مردم بدهند، از سهمیه 
آردشان کم  می شود. بارها در نانوایی هایی مختلف دیده ام که نانواها 
 به مشــتریان می گویند ۲۴ قرص نان یــا ۴۰ ویا 5۰ قرص نان را 
 مــی توانند به آنهــا بدهند وهــر نانوایی یک تعــدادی را اعام 
می کنند. آنها البتــه هیچ نامه یا اباغ مکتوبــی را ارائه نمی کنند 
ویــا در معرض دیــد عموم نصب نمی کنند که به آنها گفته شــده 
 باشــد که نان محدود به مــردم بدهند و برخی از ایــن نانواها به 
مشتریان شــان می گویند به ما گفته شده است فقط ۲۴ قرص نان 
 یا عددی دیگر می توانیم نان به مشــتری بدهیــم. عاوه برای این 
نانوایی های لواش ماشــینی با پخت نان ۴۰۰ تومانی، حتی برخی 
نانوایی های بربری ۱5۰۰ تومانی نیز به مشتری می گویند حداکثر 
ده قرص نان می توانی کارت بکشی. نکته جالب اینجاست که هر دو 
 نوع نانوایی ها به مشتریان می گویند با هر کارت این تعداد محدود 
 می توانی نان خرید کنی که اگر شهروند هر تعداد کارت همراهش باشد،

مــی تواند با هرکدام آن تعداد اعامــی را از کارتخوان نانوایی نان 
خریداری کند که این شــیوه صحیح نیســت و در واقع محدودیت 
خرید نان با هر کارت بانکی گذشــته شــده است و یک شهروند 
مــی تواند با کارت های بانکی متفاوت تعــداد نانی که می خواهد 
 خریــد کند که ایــن موضوع منجر بــه اجــاره کارت بانکی نیز 
 مــی شــود. البته متولیــان مربوطــه ایــن محدودیــت ها در 
نانوایــی ها را تایید نمی کنند و می گویند نانوایی ها بایســتی نان 
 مورد نیاز شــهروندان را بدهند. این محدودیت عرضه نان در برخی 
 نانوایی ها بارها تکرار شــده و گاهــی باعث جروبحث متصدیان

 نانوایی ها و شهروندان شده است. در این بخش ضرورت دارد اگر 
موضوعی را متولیان حوزه آرد ونان به نانوایی ها می خواهند اعام کنند، 
بصورت صریح، شفاف و مکتوب باشد تا هر شخصی استنباط خاصی 
از کام شفاهی نداشته باشد و موارد اعامی مکتوب هم در معرض 
دید مردم در نانوایی ها قرار گیرد. تابلوهای مشخصات نانوایی ها نیز 
 بایستی ثبت شود و موارد مهم در تابلو ذکر و شماره تلفنی که شهروندان 
مــی توانند در ســاعات اداری و غیراداری بــا آن تماس بگیرند، 
 نیز قید شــود.   از طرفی دیگر  نحوه ارائه خدمات ومشــکات و 
خواسته های نانوایی ها نیز رصد شود و با خاطیان برخورد و از خواسته 
بحق نانواها نیزبایستی حمایت شود.نکته مهم این است که بایستی از 
تخلفات و فروش آراد یارانه ای  جلوگیری شود و حتی دوربین هایی 
 را می توان نصب نمود، اما نباید شرایط بگونه ای باشد که برخی از 
نانوایی ها از بحث قطع یا کم شــدن ســهمیه آراد یارانه ای شــان 
و... بگونه ای ناصحیح برداشــت واســتنباط داشته باشند ویا سوء 
اســتفاده نموده و برای شــهروندان مشــکل ایجاد نمایند. برخی 
از خانــواده ها توان خرید برنج و... را ندارند وفقط از نان اســتفاده 
 می کنند و یا اینکه برای صرفه جویــی در رفت وآمد به نانوایی و 
 عــدم معطلــی در صــف نانوایی، اقــدام به خرید بیشــتر نان و 
ذخیره ســازی در ســردخانه یخچال خانه شــان جهت استفاده 
چند روزشــان می کنند که نباید با محدودیت در خرید نان مواجه 
شــوند. یکی از نانواها می گفت بدلیل ترس از کم شــدن سهمیه 
 آرد، مجبــورم به مردم بگویــد فقط تعدادی محــدود قرص نان 
می دهیم واز آن طرف گاهی آخر شــب تعداد زیادی از نان هایی 
که پخت کرده ایم، بی مشــتری می ماند و به نان خشــک تبدیل 
می شــوند که بایســتی در این زمینه اطاع رسانی شفافی باشد تا 
نانواها و مشــتریان با مشکل مواجه نشــوند. البته برخی از نانواها 
 از افزایــش هزینه های جــاری و کارگر و قیمت پاســتیک و 
عدم تغییر قیمت نان یا حمایت های جایگزین و... هم  گایه مندند 
وخواستار توجه بیشتر مســئولان به رفع مشکات  نانوایی ها نیز 

هستند.
   علی زارعی

با نان مردم بازی نکنید

  گروه خبر // مدیر کل اوقاف هرمزگان گفت : متاسفانه امروزه 
موقوفه خواری معضلی است که بسیارمد نظر سودجویان و کسانی 
که بدنبال اراضی با صاحب هســتند قرارگرفته است ، که ما هم 
نیز امیدوار هســتیم با کمک همه دستگاها موقوفات را احیا کنیم.  
حجت الاسام سید عباس مسعودی مدیرکل اوقاف و امورخیریه 
هرمزگان در همایش وقف احسان ماندگار به مناسبت هفته وقف 
در این شهرســتان اظهار داشت: نگاه امام جمعه شهرستان میناب 
در تایید مدیران حال و گذشــته اوقاف در شهرستان نگاه خاص 
و با ارزشی است که جای تقدیردارد.وی افزود: بحث اجرای نیت 
واقفین در موقوفات دراستان دغدغه همه ما است و مهمترین اصل 
 کار مــا در اوقاف  و امور خیریه  نیز همین اســت و زمانی اجرا 
 می شــود که  حق وقف را از دیگران بگیریــم و آن موقوفه را به 
درآمد زایی برسانیم تا بتوانیم اجرای نیت کنیم.مدیرکل اوقاف وامور 
خیریه استان هرمزگان با اشاره به برخی از صحبت های امام جمعه 
میناب در خصوص برخورد با موقوفه خواری در میناب گفت: این 
موضوع نه تنها در شهرستان میناب بلکه در کل استان هرمزگان با 
آن مواجه هستیم و این به معضلی برای ما تبدیل شده است و کسانی 
هستند که دوســت دارند بر اموال آنها روز به روز افزوده شود اما 
اینکه از چه راهی باشد برای آنها فرقی ندارد.مسعودی عنوان کرد: 
متاسفانه امروزه موقوفه خواری معضلی است که  بسیار مد نظر سود 
جویان و کسانی که بدنبال اراضی با صاحب هستند، قرار گرفته که 
ما هم نیز امیدوار هستیم با کمک همه دستگاها موقوفات را احیا 
کنیم.وی با بیان اینکه نباید حتی قطعه کوچکی از یک موقوفه بدون 
استفاده بماند، خاطر نشان کرد: همه موقوفات باید مورد استفاده قرار 
گیرند و بر اساس نیت واقف هم عمل شود که خوشبختانه امروز با 
اســتفاده از تکنولوژی در سامانه ای در اداره اوقاف وجود دارد به 
محض آنکه کسی موقوفه را در این سامانه ثبت کند نیات آن نیز در 
همان ســامانه ثبت می شود که اگر این موقوفه درآمدی هم داشته 
باشد بر اساس همان نیات هزینه می شود.مدیر کل اوقاف هرمزگان 
تصریح کرد: ما نیات یک موقوفه را نمی توانیم در جایی دیگرهزینه 
کنیم و بر اساس نیات تعیین شده در همان نیت موقوفه هزینه خواهد 
شــد.به گزارش فارس ، مسعودی گفت: وقف یک سنت وحسنه 
ماندگاری اســت که از قبل از اسام وجود داشته است و در دین 
مبین اسام اولین واقف پیامبر اکرم )ص( بود و بهتر است بر اساس 
الگو گیری در فرهنگ وقف اهل بیت پیامبر )ص( را مد نظر داشته 

باشیم که آنها در آن زمان چه کرده اند.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان در 
تشریح اقدامات دولت در حوزه وزارت 
ظرفیت  بشکه  هزار  گفت: ۹۰۵  نفت، 
پالایشی جدید در استان هرمزگان در 

حال ایجاد است.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ، مهدی 
دوستی در نشست با محمد چگنی معاون 
وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی گاز 
ایران، اظهارداشت: خوشبختانه عملکرد 
دولت سیزدهم در صنعت نفت، عملکرد 
روشن و قابل دفاعی است چنانچه ۹۰5 
هزار بشــکه ظرفیت پالایشی جدید در 
استان هرمزگان در حال ایجاد است که از 

اقدامات  دولت سیزدهم است . وی افزود: 
گازرسانی به کیش که سال ها مانده بود و 
موجب ایجاد بستری فسادزا شده بود در 
دولت سیزدهم انجام شد و گازرسانی به 
بندرلنگه، میناب، حاجی آباد و بستک نیز 
در این دولت آغاز شد.دوســتی افزایش 
ظرفیت تولید شرکت فات قاره، طرح 
بهبود کیفیت تولیدات شــرکت پالایش 
نفت بندرعباس بــا ۲.۲ میلیارد یورو 
سرمایه گذاری و اکتشافات جدید گازی 
را از دیگر دستاوردهای دولت سیزدهم 
دانســت و گفت: ۷۸ ساختار گازی در 
استان هرمزگان شناسایی شده  که بخشی 

از آن ها به گاز رسیده است اما در بحث 
اکتشافات با محیط زیست چالش داریم و 
باید چالش ها با محیط زیست حل شود.

استاندار هرمزگان، با بیان اینکه گاز یکی 
از چالش های استان است، گفت: شرایط 
آب و هوایی هرمزگان، باعث شده است 
که اصل نیاز گازی استان در بحث صنعت 
باشد بنابراین تســریع در گازرسانی به 
شهرک های صنعتی جزو انتظارات است 
ضمن اینکه ما در غرب استان معادن گچ 
قابل توجهــی داریم که اگر گاز به آن ها 
برسد با توجه به احداث بندر تخصصی 
منابع معدنی می توانیم بــازار گچ را از 
عمانی ها بازپــس بگیریم.نماینده عالی 
دولت در اســتان هرمزگان، عنوان کرد: 
اســتان در در بحــث ریگاتورها، نیز 

مشکل دارد چرا که در مناطقی گازکشی 
شده است اما هنوز به خانه ها نرسیده و 
اگر در این مهم نیز مســاعدت شود امر 
گازرسانی رشــد بالایی خواهد داشت.
دوستی با اشاره به الزام مردم برای ثبت نام 
در سامانه سدف جهت دریافت گاز مایع، 
گفت: این طرح یکی از بسترهای قاچاق 
سوخت را از بین می برد چرا که پیش از 
این گلخانه ها ســهمیه گازوئیل دریافت 
کرده و آن را در بازار آزاد می فروختند و 
نیاز خود را از گاز مایع برطرف می کردند 
که با سامانه سدف این بستر از بین رفته 
است.اســتاندار هرمــزگان در پایان به 
گازرسانی به جزایر هرمزگان نیز تاکید 
کرد.مجید چگنی معــاون وزیر نفت و 
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران نیز در 

این نشســت، گفت: در حال حاضر ۳۳ 
هزار میلیارد تومان پروژه گازرسانی فعال 
در سطح کشور داریم که عمدتا در مناطق 
محروم قرار گرفته اند.چگنی تصریح کرد: 
برای گازرسانی به سیستان و بلوچستان 
۸ استان دیگر را مامور کرده ایم و برای 
تســریع در گازرســانی هرمزگان نیز 
استان های بوشــهر و کردستان را پای 
ملی  شــرکت  آورده ایم.مدیرعامل  کار 
گاز ایران، عنوان کرد: هم اکنون ۳ هزار 
و ۲۰۰ میلیــارد تومان پروژه جاری در 
اســتان  هرمزگان در حال انجام است 
و حدود 5 هــزار و ۷۰۰ میلیارد تومان 
طرح جدید نیز در نظر گرفته ایم که اگر 
مجلس در بودجه همراهی کند اجرایی 

خواهد شد.

استاندار هرمزگان خبر داد 

ايجاد 905 هزار بشکه 
ظرفيت پالايشی جديد در هرمزگان 

گروه خبر // مدیر هماهنگــی و نظارت بر تولید 
شرکت ملی گاز ایران گفت: تابستان امسال، تولید 
گاز کشور نسبت به پارسال ۷ میلیارد مترمکعب 

افزایش داشته است.
   احمد زمانی در همایش مدیران پالایشگاه های گاز 
کشور در بندرعباس افزود: تحویل گاز به نیروگاه ها نیز 
۱۶ درصد افزایش داشته است.وی گفت: آمادگی برای 
تولید حداکثری گاز در فصل سرد ضرورت دارد و این 
آمادگی از قبل با تعمیرات اساسی در پالایشگاه های 

گازی کشور صورت گرفته است و تاکنون تعمیرات 
اساسی موفقی داشته ایم.مدیر هماهنگی و نظارت بر 
تولید شــرکت ملی گاز ایران افزود: پارسال بیش از 
۲5۰ میلیارد مترمکعب گاز در پالایشگاه های کشور 
تولید شــد و بیش از ۳۰ درصد افزایش تولید ال پی 
جی در شش ماهه امسال نسبت به پارسال محقق شده 
است.زمانی گفت: ناترازی تامین و تولید گاز با مصرف، 
از ۱5۰ میلیون به ۳۰۰ میلیون مترمکعب رسیده است 
و ایــن موضوع نگرانی ها را تشــدید می کند.وی با 

تاکیــد بر لزوم صرفه جویی در مصرف انرژی افزود: 
مشکاتی که پارسال در بخشی از شبکه تامین گاز 
بود با همکاری کارکنان شرکت گاز برطرف شده است 
و با مدیریت مصرف، زمستان گرمی را سپری خواهیم 
کرد.مجید چگینی افزود: هرمزگان از استان های مهمی 
اســت که از میانگین گازرسانی کشور عقب است و 
این دولت تاش می کند با طرح های جدید، گازرسانی 
به این اســتان را به میانگین کشــوری نزدیک کند.

سرپرست شرکت پالایش گاز سرخون و قشم هم در 

این همایش گفت: استان هرمزگان در فصل زمستان به 
عنوان استان پشتیبان کشور عمل می کند.پارسا پروین 
 افزود: شــرکت پالایش گاز سرخون و قشم روزانه 
۴ میلیون و سالانه یک و نیم میلیارد مترمکعب تولید 
گاز دارد که به مصرف بخش خانگی و صنایع استان 
می رســد.وی گفت: تامین مخــازن گازی جدید از 
جمله مخازن گازی گشــوئیه جنوبی نیز در نشست 
 بررسی شد.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز 
خلیج فارس، به گفته سرپرست شرکت پالایش گاز 
سرخون و قشم، در صورت اتصال مخازن جدید به 
پالایشگاه گاز ســرخون، ظرفیت تولید ۱۴ میلیون 
مترمکعب گاز در روز به مدت ۲5 سال فراهم می شود.

افزایش ۷ میلیارد مترمکعبی تولید گاز کشور در تابستان ۱۴۰۲ 

                 

  گروه خبر // مدیرکل شیات هرمزگان به همراه مدیرکل دفتر 
هماهنگی امورتوسعه جزایر هرمزگان و با حضور فرماندار شهرستان 
ابوموسی از ظرفیت های های شیاتی شهرستان ابوموسی بازدید 
کردنــد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ مســعود بارانــی با بیان اینکه 
 شهرستان ابوموسی با بهره مندی از ظرفیت های صید، صنایع شیاتی 
و آبزی پروری یکی از شهرستان های مهم استان در حوزه شیات 
است تصریح کرد:این شهرستان با برخورداری از حدود ۸۰ فروند 
شناور صیادی سالانه حدود هزار و ۸۰۰ صید انواع آبزیان دارد.وی 
برنامه ریزی برای سرمایه گذاری در حوزه آبزی پروری و پرورش 
ماهی در قفس و دعوت از سرمایه گذاران فعال در این حوزه، پیگیری 
ساخت رمپ و پارکینگ قایق های صیادی با همکاری فرمانداری 
شهرستان ابوموسی ،اداره بندر و دریانوردی و شهرداری ابوموسی، 
اصاح و بازسازی اسکله صیادی شناورهای دیزلی شامل نصب فندر 
و تعمیر و بهسازی سایبان صیادی ابوموسی با همکاری اداره بندر، 
تجهیز یگان حفاظت منابع آبزیان ابوموسی و تعمیر گلف یگان برای 
عملیات مبارزه با صید غیر مجاز را از مهمترین موضوعات مطرح 
شــده در این بازدید و دیدار با فرماندار این شهرستان خواند.بارانی 
همکاری با فرماندهی دریایی برای گشت مشترک دریایی ومبارزه 
با استفاده کنندگان ادوات صید غیر مجاز در حوالی جزیره ابوموسی 
طبق مفاد توافقنامه فی مابین ،کمک و همکاری کامل برای راه اندازی 
یخ ســازی تا ده روز آینده و بخش برودتی تا یک ماه آینده توسط 
گروه جهادی حاج قاسم سلیمانی ،کمک به شکل گیری و شروع به 
فعالیت تعاونی صیادی نگین ابوموسی به عنوان ارگان مردم نهاد در 
 خدمت صیادان و بهســازی و نوسازی ساختمان اداری شیات و

 دیوار های محوطه شیات ابوموسی را از دیگر مسائل مطرح شده 
در این سفر خواند.مدیرکل شیات هرمزگان همچنین از برنامه ریزی 
جهت ســاخت و استقرار سازه مصنوعی برای جزیره ابوموسی در 
راستای بازسازی و بهسازی ذخایر آبزیان در آینده خبرداد و پیگیری 
اجرایی شدن این مهم را در دستور کار شیات شهرستان ابوموسی قرار 
 داد.گفتنی است دیدار با فرماندار شهرستانها،بازدید از اسکله صیادی 
 قایق ها و لنج ها، بازدید از ســردخانه ۲۰۰۰ تنی ابوموسی شامل 
یخ سازی ، برودتی امونیاکی، برو دتی فریونی، خط فیله , خط تولید 
کنسرو تون ماهی ، بازدید از محل احداث رمپ و پارکینگ قایق های 
صیادی، منازل مسکونی از برنامه های انجام شده مدیرکل شیات 

هرمزگان در سفر به شهرستان ابوموسی بود.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبر داد 

راه اندازی کارخانه تولید یخ و مجتمع برودتی ابوموسی 

سرمقاله

خبر

خبر

پشت پرده سیاست 

تهران، کانون رایزنی برای حل بحران قفقاز  
دبیر شورای عالی امنیت ملی ارمنســتان و نماینده ویژه رئیس جمهور آذربایجان با 
رئیس جمهور به طور جداگانه دیدار کردند. رئیسی در هر دو دیدار تاکید کرد: کریدور 
 زنگزور بســتر حضور ناتو در منطقه اســت و ایران قاطعانه با آن مخالفت می کند. 
»آرمن گریگوریان«دبیر شورای عالی امنیت ملی ارمنستان و »خلف خلف اف« نماینده 
ویژه رئیس جمهور آذربایجان در ماقات هایی با رئیس جمهور، گزارش های مفصلی 
درباره قفقاز ارائه دادند. این دو دیدار از یک سو نشان از اهمیت حوزه راهبردی قفقاز 
در دکترین امنیت ملی جمهوری اسامی دارد و از سوی دیگر حاکی از نقش آفرینی 
موثر ایران در تقویت امنیت منطقه است. بروز تنش های مداوم و بحران های مستمر در 
منطقه قفقاز که عموما با تحریک بازیگران فرامنطقه ای صورت می گیرد، کشورهای 
منطقه را به این جمع بندی رسانده که ایفای نقش موثر ایران قطعا می تواند به رفع تنش 
و تحقق ثبات و امنیت فعلیت ببخشد. ضمن این که؛ تهران همواره بر رفع تنش و تثبیت 
صلح و امنیت در منطقه از مسیرهای دیپلماتیک و بدون ایفای نقش بازیگران خارجی 
تاکید داشته و سابقه رفتار جمهوری اسامی نیز نشان می دهد که تمام توان خود را در 
این خصوص و در پرونده های مختلف به کار گرفته اســت.به گفته جمشیدی، معاون 
سیاسی دفتر رئیس جمهور، رئیسی در هر دو دیدار تاکید کرد: کریدور زنگزور بستر 
حضور ناتو در منطقه و تهدیدی ضد امنیت ملی کشورهاســت که جمهوری اسامی 
قاطعانه با آن مخالفت می کند. به نظر می رسد؛ گرچه محور غربی-صهیونیستی تمام 
تاش خود را طی ماه های اخیر مصــروف انزوا و حذف ایران از معادلات منطقه ای 
 و بین المللی کرده، اما واقعیت های ژئوپلیتیکی، سیاســی و امنیتی حاکم بر تحولات 
 بــر ضرورت نقش آفرینی تهــران در پرونده های مذکور دلالــت دارد.  در این میان  
»خلف خلف اف« فرستاده الهام علی اف رئیس جمهور جمهوری آذربایجان پیش از 
دیــدار با رئیس جمهور با امیر عبداللهیان نیز دیدار کرد. از جزئیات دیدار فرســتاده 
علی اف با امیر عبداللهیان خبر چندانی منتشر نشده است اما به نظر می رسد مباحث 
انجام گرفته در این دیدار مخصوصا از طرف کشــورمان صریــح و بی تعارف بوده 
باشــد. از ابتدای دور جدید تحرکات باکو، برخی ناظران بر این باور بودند که هدف 
اصلی علی اف، تصرف کامل قره باغ است. این باور البته با اعزام تجهیزات سنگین به 
گنجه، نخجوان و ســیونیک در تضاد بود اما به نظر می رسد با توجه به مخالفت ایران 
و آمریکا با تصرف بخشی از خاک ارمنستان، باکو با یورش یک روزه به قره باغ در 
وهله اول،هدف نهایی اش ایجاد دالان زنگزور باشد؛ این خطرنا ک ترین سناریو برای 
کشور ماســت.ایران در رویکردی متوازن حاکمیت جمهوری آذربایجان بر قره باغ 
را به رسمیت شــناخته است اما همچنین درباره امنیت جنوب ارمنستان، سیاست ها 
و برنامه هایی که منجر به بســته شــدن مرز ایران و ارمنستان و تغییر ژئوپلیتیک در 
قفقاز شود، هشــدار داده است.ایران با حمایت از چارچوب ۳+ ۳ )سه کشور منطقه 
و سه همسایه منطقه ای( برای مذاکرات صلح منطقه قفقاز جنوبی، زمانی که نسبت به 
نیات بازیگران فرامنطقه ای در منطقه هشدار می دهد، این مسئولیت را متوجه هر دو 
طرف باکو و ایروان می داند. مناقشه جمهوری آذربایجان و ارمنستان منجر به فرصتی 
 برای بازیگران فرامنطقه ای برای نفوذ و نقش آفرینی در منطقه شــده اســت.به دنبال 
حمایت های ترکیه و اســرائیل از جمهوری آذربایجان، ارمنستان نیز تاش می کند از 
رابطه با غرب به عنوان اهرم فشــار بر باکو استفاده کند. »کاترین کولونا« وزیرخارجه 
فرانســه در سفر به ایروان اعام کرد، کشورش با انعقاد قرارداد هایی با ارمنستان بر سر 
تحویل تجهیزات نظامی به ایروان موافقت کرده است. »الهام علی اف«، رئیس جمهور 
جمهوری آذربایجان و »نیکول پاشینیان«، نخست وزیر ارمنستان نیز  قرار بود ۱۳ مهر 
)5 اکتبر( در شهر »گرانادا« در اسپانیا با هدف انعقاد یک معاهده صلح دیدار و گفت وگو 
کنند. هر چند که برگزاری این نشســت در سایه تردیدهای زیادی قرار دارد.عاوه بر 
موضوع سه جانبه تهران، باکو و ایروان، احتمالا یکی از مهم ترین موضوعات مورد مذاکره 

میان ایران و جمهوری آذربایجان از سرگیری فعالیت های سفارت باکو در تهران است.

۹ بهمن ۱۴۰۱ )۲۹ ژانویه( دو روز پس از حمله یک فرد مسلح با انگیزه شخصی به 
سفارت جمهوری آذربایجان، باکو سفارت خود در تهران را تعطیل کرد.در ماه های 
گذشته چند دور گفت وگو بین مقامات ایران و جمهوری آذربایجان برای مدیریت 
روابط تهران و باکو انجام شــده است. در این گفت وگوها درباره گام  های اجرایی 
برای روشن شــدن ابعاد مختلف حادثه، رفع سوءتفاهم ها و از سرگیری فعالیت 
سفارت جمهوری آذربایجان در ایران توافق شد. هنوز روشن نیست این توافق در 
چه مرحله ای است اما این گمانه زنی وجود دارد که گام های نهایی برای بازگشایی 
مجدد سفارت باکو در تهران برداشته خواهد شد.دیروز نیز وزارت دفاع جمهوری 
آذربایجان اعام کرد که نیروهای دریایی این کشور و جمهوری اسامی ایران برای 
برگزاری رزمایش مشترک در دریای خزر به توافق رسیدند.جمهوری آذربایجان 
در مقابل هویت برجسته شیعی و سیاسی ایران، امنیـت خـود را در پیوسـتن بـه 
هویت قومیتی و با تکیه بر ترکیه جست وجو می  کند. بر این اساس نیز تهران درباره 
اهداف ژئوپلیتیک پروژه زنگزور تردیدهای زیادی دارد. رابطه با رژیم اسرائیل نیز 
اهداف چندگانه سیاسی، اقتصادی و امنیتی برای باکو تأمین می کند، موضوعی که 
بــه دلیل نیات خصمانه تل آویو، در ایران بدبینی هایی ایجاد می کند. با این حال، 
با وجود تنش های سیاسی در روابط ایران و جمهوری آذربایجان، دو کشور رشد 
۳۰ درصدی تجارت را تجربه کرده و همکاری ها در امور ترانزیت نیز روند رو به 
رشدی دارد. دو طرح ترانزیتی مشترک در آستارا در حال اتمام و بهره برداری است. 
طرح های سدسازی مشترک در حال بررسی است. فرایند سنکرون سازی شبکه 
برق ایران، روسیه و جمهوری آذربایجان نیز آغاز شده و در حال تکمیل است.به 
نظر می رسد همین روابط اقتصادی به کنترل تنش های سیاسی بین تهران و باکو 
کمک کرده است. با وجود این،  طرفین نیازمند طرح های بزرگ برای درهم تنیدگی 
بیشتر سیاسی و اقتصادی هستند. مهم ترین پروژه ژئواکونومیک موجود بین ایران و 
جمهوری آذربایجان، اجرایی کردن کریدور بین المللی ترانزیتی شمال-جنوب است 
که اثرات مثبتی بر توســعه کشورهای سهیم در این پروژه خواهد داشت. کریدور 
ترانزیتی شمال- جنوب قابلیت دارد تا اروپای شمالی را به جنوب شرق آسیا متصل 
کند. طرح این کریدور از طریق اتصال سامانه های ریلی سه کشور ایران، روسیه و 
آذربایجان بنا گذاشته شد و اکنون دارای کانال های چندگانه است. با این حال کانال 
روسیه، جمهوری آذربایجان و ایران ارزش اقتصادی ویژه خود را دارد و می تواند 
خلیج فارس را از طریق ایران و آذربایجان به بندرهای گرجستان و روسیه وصل 

کند و موقعیت ژئواکونومیک این کشورها را ارتقای بیشتری دهد. 
تازه های مطبوعات

کیهان - عادی  سازی با رژیم صهیونیستی حتماً با واکنش شدید مواجه می شود. 
عاوه بر آن وجود سازمان های انقابی در سطح منطقه و امکان سریع شکل گیری 
گروه های مقاومت مردمی نظیر گروه جوان »عرین الاســود« در کرانه باختری، 
می تواند یک دردسر دامنه دار را برای دولت هایی که به اسام و مسلمین خیانت 
کرده اند، به وجود آورد. بنابراین اگر دولت ســعودی و دولت های مشابه درصدد 
دستیابی به امنیت پایدار هستند، این امنیت از طریق برادری میان آن ها و ملت های 
مســلمان و جریانات مقاومت به دســت می آید، نه از طریق اتصال و ارتباط با 

دشمنان اسام و مسلمین.
 جمهوری اسلامی- این، خیلی خوب است. هم این که بدون برجامِ فان فان شده و 
اف ای تی افِ بهمان شده، به فراوانی نفت می فروشیم و به کوری چشم غربی ها، هم 
این که راحت، پولش را هم می گیریم. هم این که با روابط مان آمریکای جهانخوار 
را به گوشــه انزوا فرستاده ایم. نمودارهای رسانه ای حضرات با واقعیت های کف 
بازار یک جوری ناهمخوانی دارد. از گابی های برجام که گذشت ان شاءا... سیب 

شانگهای و پرتقالِ بریکس کام مردم را شیرین کند.

 اعتماد- عباس عبدی  نوشت: سیاست در ایران میل به تصرف همه عرصه ها و 
موقعیت ها دارد. حضور زنان در ورزشگاه ها مثل استخوان در گلوی سیاست 
رســمی گیر کرده و نه می توانند بالا بیاورنــد و نه می توانند قورتش دهند. 
نمایش این ها فقط به خاطر خوشایند مدیران سیاسی است. چنین تعارضاتی 
که ناشی از گسترش سیطره سیاست بر همه امور است، محدود به مورد اخیر 
نمی شود. ولی در ورزش به دلیل شرایط خاص خود، خیلی زود بازتاب پیدا 

می کند و به خبر مهمی تبدیل می شود.
 آفتاب یزد - برخی که تازه متوجه شــده اند دستگاه عدلیه با صبر و حوصله، 
بی هیچ گذشت و مماشاتی با مقوله فساد درافتاده، هراس به جانشان افتاده که 
وقتی عدلیه در بحث فسادستیزی با خودش شوخی ندارد لابد با غیر خودش 
اصاً شوخی ندارد و به همین دلیل با طرح موضوعات به صورت چند پهلو، 
تاش می کنند به اصطاح عدلیه را عصبانی کنند و او را به تقابل وادار کنند 

در حالی که عدلیه چنین خیالی ندارد.
انعکاس

رجانیوز نوشــت: شبکه تلویزیونی المیادین به نقل از یک منبع آگاه ایرانی از 
وجود اســناد و مدارکی در نزد یک ســازمان امنیتی ایران در مورد نخست 
وزیر رژیم صهیونیســتی، نزدیکان او و برخی از چهره های سرشناس این 
رژیم خبر داده که در خود اطاعات بســیاری دارند. گفته می شود در یکی 
از این ســندها اسامی ده ها تن از خبرنگاران و روزنامه نگاران صهیونیست، 
 اروپایی و آمریکایی وجود دارد که با گرفتن رشــوه از دفتر نخســت وزیر 

رژیم صهیونیستی به نفع وی کار می کردند.
 آفتاب نیوز مدعی شد: انســیه خزعلی معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
خانواده گفت: اینک خانواده ها به یک یا ۲ فرزند بســنده کرده اند و باید این 

سطح به پنج تا شش فرزند افزایش یابد.
  چندثانیــه مدعی شــد: در حالــی که ایران بازرســان اروپایــی را عامل 
گزارش های نادرســت آژانس هســته ای می داند، خبرنگار وال استریت 
 ژورنال، بازرسان روسی را عامل نشــت اطاعاتی آژانس و ارائه گزارش 

غنی سازی ۸۳,۷ درصدی اعام کرد.
 دیدارنیوز نوشــت: احمد زیدآبادی، فعال سیاسی اصاح طلب در یادداشتی 
تلگرامی خواستار تشکیل هیئت ۷ نفره متشکل از دو چهره معقول و معتدل 
از اصولگرایان، دو چهره موجه از اصاح طلبان و ســه چهره از نمایندگان 
متخصص و توانای جامعه مدنی با هدف نجات ایران شد و نوشت:در جبهه 
اصولگرایان به نظرم علی لاریجانی و محمدرضا باهنر برای حضور در چنین 
هیئتی مناسب باشند. اگر این دو نفر پا پیش بگذارند، تشکیل آن امکان پذیر 

خواهد بود.
 جماران خبرداد : محمدرضا جایی پور پس از تحمل یک ســال زندان، از 

زندان اوین آزاد شد.
فرارو نوشــت:وزیر نفت در واکنش به ناپدید شــدن دکل نفتی در خوزستان 
و ارتباط آن با بابــک زنجانی گفت:این دکل متعلق به دولت و آقای بابک 
زنجانی نیســت، مربوط به شرکت خصوصی است و مدتی  هم این دکل رها 
بوده است. به گفته دادگستری خوزستان نیز این دکل جزو اموال عمومی نبوده 
و متعلق به شــرکت سپنتا بین الملل است که یک شرکت پیمانکار در زمینه 

دکل های حفاری مربوط به بخش خصوصی است.
 فردانیوز نوشت:وزیر ارتباطات گفت: تاش می کنیم در 5 سال آینده فضانورد 

ایرانی به فضا بفرستیم. تست اولیه کپسول زیستی انجام خواهد شد.

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان ضمن بازدید از چند 
جایگاه عرضه سوخت، دستورات ویژه ای را به منظور تسریع در روند 
خدمت رسانی و جلوگیری از معطلی مردم در پمپ بنزین ها صادر 

کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ در راســتای صیانــت از حقوق عامه و 
نظارت بر حسن اجرای قوانین، مجتبی قهرمانی »رئیس کل دادگستری 
هرمزگان« از نحوه فعالیت تعدادی از جایگاه های عرضه ســوخت در 

سطح اســتان بازدید کرد.مجتبی قهرمانی در جریان این بازدید ضمن 
نظارت بر نحوه عرضه ســوخت در این جایگاه ها، دستورات ویژه ای 
را به منظور تسریع در روند خدمت رسانی و جلوگیری از معطلی مردم 
در پمپ بنزین ها صادر کرد.وی همچنین با تذکر جدی به شرکت پخش 
فرآورده های نفتی، تأکید کرد: این شرکت موظف است به سرعت نسبت 
به تزریق ســوخت کافی، تعمیر همه نازل ها و نصب فلومتر در تمامی 
جایگاه های استان اقدام کند. قهرمانی همچنین ضمن تأکید بر لزوم تأمین 

به موقع ســوخت شهروندان گفت: ایجاد وقفه در ارائه خدمت از سوی 
جایگاه داران و یا شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی به هیچ عنوان 
قابل پذیرش نیست و هرگونه قصور یا ترک فعل در حوزه تأمین سوخت 
و قاچاق ســوخت، به تشکیل پرونده قضایی برای متخلفین و برخورد 
قانونی با آنها منجر خواهد شد. وی در ادامه به دادستان عمومی و انقاب 
مرکز استان مأموریت داد تا با ورود به این موضوع از باب حقوق عامه، 
شرکت پخش فرآورده های نفتی را ملزم نماید که ضمن رعایت قوانین 
و مقررات مربوطه و انجام کار کارشناسی دقیق به سرعت نسبت به رفع 
نواقص موجود اقدام کند.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین 
وضعیت جایگاه ها را به دلیل اینکه مأمنی برای قاچاق سوخت شده اند 

و برای مردم ایجاد زحمت و دردسر می کنند، غیرقابل قبول عنوان کرد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان:  

جایگاه ها، مأمنی برای قاچاق سوخت شده اند

دستگاهها در زمینه
 مقابله با وقف خواران فعالانه عمل کنند 
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دادستان کرمان:
 سلب اعتبار اسناد غیررسمی 

ورودی پرونده های قضایی را کاهش می دهد
  آرزو توکلی سرویس اســتان ها //  دادستان عمومی و 
انقاب مرکز اســتان کرمان گفــت: اگر فرمایش مقام معظم 
رهبری در مورد سلب اعتبار اسناد غیررسمی اجرایی شود، 
حجم ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی کاهش محسوسی 
خواهد یافت. به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی بخشی افزود: 
انجام معامله از طریق سند غیر رسمی را زمینه ساز تشکیل 
پرونده های بســیار زیاد در خصوص زمین خواری و فروش 
مال غیر در قوه قضائیه دانســت.وی ضمن قدردانی ویژه از 
رهبر معظم انقاب که به صراحت این معضل چندین ســاله 
را تعیین تکلیــف نموده اند تصریح کــرد: منویات معظم له 
بسیار راهگشا است و ان شاالله دستور ایشان هرچه سریعتر 
اجرایی شود تا شــاهد کاهش شدید اختافات بین مردم و 
ورودی دستگاه قضا باشیم.دادستان عمومی و انقاب کرمان 
با بیان اینکه اعتبارزدایی از اســناد غیررســمی و اهتمام به 
تنظیم اســناد رســمی ضرورت دارد تاکید کرد: می طلبد 
 مسئولان قوه قضائیه همراه با نمایندگان مجلس این مطالبه 
عمومی را از مجمع تشــخیص مصلحت نظام داشته باشند.

بخشی، از نمایندگان استان کرمان درخواست کرد به منظور 
 اجرایی شدن دســتور مقام معظم رهبری که خواسته عموم 
مردم و قضات است همدل و یکصدا پیگیری لازم را به عمل 

آورند.
یزد پنجمین استان

 به لحاظ تعداد طرح  های نیمه تمام
  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // رئیس کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراهای مجلس با اشاره به وجود ۲۴۸ 
طرح نیمه تمام در استان یزد، یزد را از این حیث استان پنجم 
کشور خواند. به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدصالح جوکار 
با اشــاره به طرح های نیمه تمام در سطح کشور، اظهار کرد: 
برابر اطاعات ارائه شــده از سوی سازمان برنامه و بودجه 
در موضوع طرح های نیمه تمام با طول عمر بالای ۱۲ سال 
در کشــور، تعداد چهار هزار و ۸۳۹ طرح وجود دارد.رئیس 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس با بیان اینکه 
از این تعداد ۲۴۸ طرح مربوط به اســتان یزد است، افزود: 
اســتان یزد با این تعداد طرح نیمه تمام با عمر بالا در رتبه 
پنجم کشور و وضعیت بهتری نسبت به چهار استان دیگر دارد.

جوکار اضافه کرد: بالاترین نرخ طرح های نیمه تمام مربوط به 
استان فارس با ۷۶۹ طرح و پایین ترین نرخ مربوط به استان 

زنجان با ۱۶ طرح در رتبه ۳۱ استانهای کشور است.

عکس روز

روح الله بلوچی بندرعباس زیبا

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی

 آرزو توکلــی ســرویس اســتان هــا // نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان گفت: وقف 
باید خود را به روز کند تا بخشی از نیازهای امروز 
جامعه که در گذشته وجود نداشته، برآورده شود 
و با فرهنگســازی وقف را به ســمت نیت عام تر 

سوق دهید. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسام والمسلمین 
حسن علیدادی سلیمانی در دیدار مدیرکل اوقاف و امور 
خیریه اســتان کرمان به مناسبت هفته وقف اظهار کرد: 
حفاظت، حراســت و احیاء وقف اجر و ثواب دارد.او 
اسام را یک دین اجتماعی و جامع معرفی کرد و افزود: 
طبیعی اســت که دین اسام در  همه حوزه های جامعه 
طرح داشــته باشــد.نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه کرمان ادامه داد: حاکمیت و دولت همه نیازهای 
جامعه را نمی توانند برطرف کنند زیرا حجم کارها بسیار 
زیاد است و این مختص این دوره نیست بلکه در همه 
ادوار تاریخ چنین مشــکلی وجود داشته است.او بیان 
کرد: اسام برای آنکه بتواند بخشی از نیازهای جامعه 
راحــل کند، موضوع وقف را مطــرح کرده لذا یکی از 
احکام مترقی و پیشرفته بحث موقوفات است که تنوع 

نیت ها در آن وجود دارد و با وقف می توان بخشــی از 
نیازهای جامعه را برطرف کرد.حجت الاسام والمسلمین 
علیدادی سلیمانی تاکید کرد: وقف باید خود را به روز 
کند تا بخشــی از نیازهای امروز جامعه که در گذشته 
وجود نداشته، برآورده شود و با فرهنگسازی وقف را 
به سمت نیت عام تر سوق دهید و یا متناسب با نیازهای 
جامعه وقف کنند.او تصریح کرد: واقفین باید نیازهای 
جامعه را ببینند و شرایط را بسنجند و با مشاوره ای که 
از کارشناسان فن می گیرند به بهترین وجه وقف کنند و 
حجم وقف را بالا ببرند و در امر وقف مشارکت داشته 
باشند.امام جمعه کرمان حفاظت و حراست از موقوفات 
را از وظایف متولیان و ســازمان اوقاف دانست و بیان 
کرد: دولت هــا و حاکمیت باید به کمک وقف بیایند و 
بــاری از دوش وقف بردارند و بــا تعامل و همکاری 
مشــکات این نهاد را حل کنند.او ادامه داد: دولت هم 
هر جا با دستگاه وقف مشکل دارد، برای حل آن مسئله 
پیشقدم شود.حجت الاسام علی جالی مدیرکل اوقاف 
و امور خیریه اســتان کرمان نیز در این دیدار گفت: در 
طی سنوات گدشته یکسری برنامه های دینی و مذهبی 

به کار ما اضافه شــده که یکی از آنها موضوع اربعین 
است.او از اقدامات سازمان اوقاف در ایام اربعین سخن 
به میان آورد و افزود: برای احداث زیرســاخت ها این 
سازمان امسال ۳۰۰ موکب برنامه ریزی کرد که بخشی 
در عراق و بخشی در ایران برپا شدند و در استان کرمان 
۹ موکب در عراق و دو موکب در مرز را حمایت کردیم 
و همزمان برنامه ریزی های بــرای همایش پیاده روی 
جاماندگان صورت گرفت.مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
استان کرمان بیان کرد: از ابتدای امسال تثبیت مالکیت 
موقوفات را به صورت جدی پیگیری کردیم به طوری 
که تا شــهریورماه بالغ بر ۶۴ درصد موقوفات استان 
تثبیت مالکیت شده اند.او ادامه داد: خانه هایی که برای 
روضه خوانی وقف شده بودند اکنون نیاز به بازسازی و 
مرمت دارند که در شهر کرمان ۱۰۰ منزل در نظر گرفته 

شده تا برای بازسازی آنها اقدام شود.

حسن سیلاوی سرویس استان ها // 
معاون ســلامت اجتماعی بهزیستی 
کشــور اعتیاد و طلاق را ۲ آســیب 
اجتماعی مهم در کشور دانست و گفت: 
این آســیب ها موجب نگرانی مردم و 

خانواده ها شده اند. 
   به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ مهری 
سادات موسوی در حاشــیه بازدید از 
مراکز بهزیســتی دزفول بــا بیان اینکه 
اولویت بندی آسیب های اجتماعی دارای 
روش ها و شیوه های مختلف است، افزود: 
نگرانی عمومی پیرامون اعتیاد و طاق 
در کشــور وجود دارد کــه این موجب 

شده تا توجه به این ۲ آسیب اجتماعی 
میان مردم، مسوولان و جامعه علمی و 
نخبگان زیاد باشد.وی ادامه داد: حفظ و 
تحکیم خانواده به عنوان موضوع اساسی 
باید مورد توجه قــرار گیرد و برای هر 
نابســامانی خانواده  که موجب  چیزی 
شود باید برنامه ریزی کرد.معاون سامت 
اجتماعی بهزیستی کشور با تاکید بر اینکه 
آسیب های اجتماعی تک علتی نیستند، 
تصریح کرد: کاهش آسیب های اجتماعی 
نیازمند اهتمام جدی تمام دســتگاه ها و 
اصاح هماهنگ ساختارهای فرهنگی، 
 آموزشــی، اجتماعی و اقتصادی است.

موسوی با بیان اینکه آموزش و پرورش 
نیــاز به تغییر جــدی دارد، گفت: نظام 
آموزشی باید به گونه ای باشد که شکاف 
سرمایه اجتماعی دانش آموزان در این 
نظام آموزشــی کاهش یابد ولی به دلیل 
طبقاتی بودن سیستم آموزشی نه تنها این 
شکاف کاهش نمی یابد بلکه عمیق تر هم 
می شود.وی ادامه داد: سازمان بهزیستی 
در فرآیند آسیب های اجتماعی در بخش 
انتهایی و مداخله در آسیب های اجتماعی 
و در برخی آسیب ها مسوولیت پیشگیری 
دارد که با توجه به تنوع بالای خدمات، 
این ســازمان فعالیت های گســترده ای 

برای کاهش آسیب های اجتماعی انجام 
می دهــد ولی موثر بودن ایــن اقدام در 
گرو بسیج تمام ظرفیت های کشور برای 
کاهش این آسیب ها است.معاون سامت 
اجتماعی بهزیســتی کشور تصریح کرد: 
امکان کاهش نرخ انواع آسیب اجتماعی 
در کشور در زمان اندک در صورت بسیج 
همه ظرفیت های موجود در دستگاه ها و 
نهادها وجود دارد.وی با بیان اینکه جامعه 
هدف بهزیستی در کشور ۷.5 میلیون نفر 
است، افزود: سازمان بهزیستی ۱۶۱ نوع 
خدمت به مددجویان زیرپوشــش خود 

ارائه می کند.

نماینده ولی فقیه در استان کرمان:

وقف باید براساس نیازهای جامعه، به روز شود

معاون سلامت اجتماعی بهزیستی: 

نگرانی عمومی پیرامون اعتیاد و طلاق در کشور وجود دارد

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // فرمانده 
انتظامی اســتان کرمان گفت: از مهرماه ســال 
قبل تاکنون بیش از ۲۳ هزار تصادف در استان 
کرمان رخ داده که به طور میانگین روزانه چهار 
نفر در این حوادث جان خود را از دست داده اند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سردار ناصر فرشید در 
نشست خبری با گرامیداشت فرارسیدن هفته نیروی 
انتظامی اظهار کرد: به فرموده مقام معظم رهبری، تنها 
سازمانی که بیشترین ارتباط را با مردم دارد، نیروی 
انتظامی است.وی با بیان اینکه ماموریت های روزانه 
پلیس از نقطه صفر مرزی تا عمق کشــور در همه 
زمینه ها را شامل می شود، افزود: آخرین ماموریت 
ما اربعین بود؛ من و همه همکارانم باید تاش کنیم 
این افتخار را حفظ و خدمت بدون منت و وقفه را به 
مردم ارائه دهیم.فرشید با اشاره به اینکه هفته نیروی 
انتظامی ۱۳ مهرماه با شعار "شهروند قانونمدار، پلیس 
خدمتگزار" آغاز  شد، بیان کرد: اگر هر کدام از ما به 
عنوان یک شهروند مقررات، اباغیه ها، دستورات و 
قوانین را به درستی رعایت کنیم، با کمترین مسئله 
و حادثه روبه رو می شــویم.فرمانده انتظامی استان 

کرمان گفت: سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه 
هفته جاری، برپایی چادر ســامت در نماز جمعه، 
برگزاری رالی خانوادگی، صبحگاه مشترک نیروهای 
مسلح امروز ۱5 مهرماه، مسابقات ورزشی کارکنان 
انتظامی، اهــدای خون، رونمایی از ســامانه های 
هوشمند، نشست اخوت نیروهای مسلح، تقدیر از 
کارآگاهان برتر پلیس آگاهی، ارتباط مســتقیم با 
مردم و ... از جمله برنامه های هفته نیروی انتظامی در 
استان است.وی در ادامه با گایه از رفتار ترافیکی 
شهروندان گفت: در طرح ویژه ترافیکی که در شهر 
کرمــان آغاز کردیم، همکاران ما طی دو هفته اخیر 
بیش از 5۴ هزار جریمه ثبت کردند.این مقام ارشد 
انتظامی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
نامگذاری ایام هفته نیروی انتظامی افزود: ما برای 
آرامــش مردم در ماموریت هــای مختلف جانمان 
کف دستمان است و این در حالی است که در سال 
جاری بیش از 5۰ پلیس در کل کشــور شهید شده 
است.فرشید با بیان اینکه در روزهای اخیر برخورد 
با خرده فروشــان مواد مخدر و جمع آوری معتادین 
متجاهر را داشتیم، گفت: تامین امنیت دانش آموزان 
در اطراف محیط های آموزشی و مسیرهای تردد را 

در قالب طرح ویژه آغاز کردیم.
*  نظارت بر گشت های هوشمند پلیس

  فرمانده انتظامی استان کرمان اظهار کرد: در راستای 

پلیس هوشمند، استفاده از تجهیزات به روز و استفاده 
از سامانه ها و نرم افزارها در دستور کار پلیس است 
و سامانه هایی برای هوشمند کردن واحدهای گشتی 
در اختیــار گرفته ایم و کنتــرل و نظارت صورت 
می گیرد.وی افــزود: در بیش از ۱۰۰ مقر انتظامی 
ارتباط الکترونیک با دستگاه قضائی را برقرار کردیم 
و بیش از ۸۰ درصد پرونده ها از این طریق ارسال 
می شــود. همچنین ارتباط الکترونیک با پزشکی 
قانونی داریم.فرشید با اشاره به اینکه در پلیس+۱۰ 
بیش از ۳5 خدمت به مردم ارائه می شــود، گفت: 
بیش از ۳۰ خدمت در نرم افزار "پلیس من" به مردم 
ارائه می شود؛ برای جلب اعتماد بیشتر مردم سامانه 
۱۹۷ راه اندازی شده و بعد از پیگیری مطالبه مردم که 
از این طریق به ما می رسد و اصاح و بهبود روش، 
قطعاً می توانیم اعتماد مــردم را جلب کنیم.وی با 
اشاره به برگزاری ۲5۰۰ جلسه در راستای اقدامات 
 ایجابی و فرهنگســازی پلیس در مدارس، ادارات 
و ... اظهــار کرد: عاوه بر مرکز مشــاوره پلیس، 
خدمات مشاوره ای در کانتری ها برای جلوگیری از 
تشکیل پرونده قضائی ارائه می شود و طی یک سال 
اخیر بیش از ۲۱ هزار و ۸۰۰ پرونده به مشاوران و 
مرکز مشاوره پلیس ارجاع و ۶۸ درصد آنها منجر 
به صلح و سازش شده است.فرمانده انتظامی استان 
کرمان در بخش دیگری از سخنانش با گرامیداشت 

یاد و خاطره شهدا گفت: از هفته نیروی انتظامی سال 
قبل در اســتان کرمان چهار شهید و پنج جانباز را 
تقدیم کرده ایم.وی در ادامه بیان کرد: از مهرماه سال 
قبل تا روز گذشته، بیش از ۷۸ تن انواع مواد مخدر 
در استان کرمان کشف شده که بیش از ۸۳ درصد آن 
تریاک بوده و در کشفیات مواد مخدر صنعتی نسبت 
به دوره مشــابه قبل افزایش داریم.فرشید با اشاره 
به دستگیری ۲۶۰۰ قاچاقچی مواد مخدر و ۶5۰۰ 
خرده فروش بیان کرد: در یک سال اخیر ۱۷۲ باند 
قاچاق مواد مخدر منهدم و قریب به ۱۶ هزار پرونده 
در حوزه مبارزه با مواد تشــکیل و ۱۸۰۰ خودرو 

توقیف شده است.
*  رشد ۹۷ درصدی کشف سوخت قاچاق

  وی تصریح کرد: در راســتای برخورد با قاچاق 
سوخت نیز طی یک سال اخیر بیش از شش میلیون 
و 5۸۲ هزار لیتر ســوخت قاچاق در استان کرمان 
کشف شــده که ۹۷ درصد افزایش نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل را نشان می دهد.فرمانده انتظامی 
استان کرمان با اشاره به افزایش ۱5 درصدی جرائم 
رایانه ای اظهار کرد: بیش از ۴۲۰۰ جرم رخ داده و 
توانسته ایم ۸۴ درصد آنها را کشف کنیم و جزء سه 
اســتان برتر کشور در کشف این جرائم قرار داریم.

وی در ادامه با ابراز تاسف از تصادفات رانندگی و 
تلفات این حوادث عنوان کرد: از مهرماه سال قبل 

تاکنون بیش از ۲۳ هزار تصادف در اســتان کرمان 
رخ داده که 5۱ درصد آن درون شهری و ۴۹ درصد 
برون شــهری بوده است که قریب به ۱۳۰۰ نفر در 
ایــن حوادث جان خود را از دســت داده اند و ۸۰ 
درصد مربوط به حوادث برون شهری و ۲۰ درصد 
درون شهری و بیش از ۱۶ هزار و 5۰۰ نفر مجروح 
شده اند.وی با اشاره به اینکه تعداد زیادی از فوتی 
و مجروحان درون شهری، عابر پیاده بوده اند، اظهار 
کرد: امیدوارم با هم افزایی ســایر دستگاه ها توانیم 
وظایف خود را در زمینه کاهش تصادف و تلفات 
انجام بدهیم.فرمانده انتظامی اســتان کرمان گفت: 
در نیمه نخست امسال به طور میانگین روزانه ۶۳ 
تصادف در سطح استان رخ داده و چهار نفر روزانه 
جان خود را از دست داده اند.وی با اشاره به اینکه 
۷۴ درصد فوتی های تصادفات درون شهری مربوط 
به کرمان، ســیرجان، بم و جیرفت است، گفت: 5۱ 
درصد فوتی تصادفات در جاده های استان نیز در 
محورهای کرمان، سیرجان، بردسیر، زرند، رودبار 
و جیرفت بود است.فرشید در ادامه با بیان اینکه در 
سال جاری ارزش ریالی مجموع کالاهای قاچاق 
کشف شده توسط همکاران ما 5۹۹ میلیارد تومان 
بوده است.فرمانده انتظامی استان کرمان با بیان اینکه 
در نیمه نخســت سال جاری قریب به ۳۸ تن مواد 
مخدر کشــف کردیم، افــزود: در زمینه برخورد با 
اتباع غیرمجــاز و خودروهای حامل آنها هر روز 
دستگیری و برنامه داریم.وی با اشاره به وقوع بیش 
از ۹۹۰۰ نزاع در استان کرمان در نیمه اول امسال 
گفت: افزایــش ۱۷ درصدی وقوع قتل که بیش از 

۸۰ درصد آنها کشف شده است.

فرمانده انتظامی کرمان اعلام کرد

جان باختن روزانه ۴ نفر در تصادفات کرمان

خبر

معاون وزیر راه و شهرسازی خبرداد

تحویل ۱۰۰ واحد مسکن به ساکنان منطقه منبع آب اهواز تا ۳ ماه آینده
حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شــهری ایران از تحویل ۱۰۰ واحد از پروژه ۱۶۸۰ 
واحدی اهواز برای جابه جایی ســاکنان پهنه خطر 
ظرف مدت ۳ ماه آینــده خبر داد و گفت: تا زمانی 
که زیرســاخت ها آماده نشود هیچ واحدی واگذار 

نخواهد شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد آیینی در حاشــیه 
بازدید از مناطق بافت فرسوده و ناکارآمد شهری اهواز 
اظهار کرد: برای بافت های فرســوده و پهنه های خطر 
مثل منطقه منبع آب دو برنامه اجرایی در دســتور کار 
است تا مشکات چنین مناطقی حل شود. وی با بیان 
اینکه در منطقه ای مثل منبع آب امکان زندگی نیست، 
افزود: برای چنین منطقه ای برنامه ای داریم تا ساکنان 
این خانه ها را جابه جا کنیم. برای دیگر مناطق   بحث 
ساماندهی منطقه از جمله آسفالت معابر و... در دستور 

کار است.  مدیرعامل شرکت بازآفریی شهری ایران در 
خصوص اجرای پروژه ۱۶۸۰ واحدی برای جابه جایی 
ســاکنان منطقه پهنه خطر منبع آب اهواز، گفت: برای 
ساخت این واحدها همه مجموعه ها پای کار آمده اند و 
خدمات زیرساختی از جمله آب و فاضاب و برق نیز 
در حال اجرا است تا افرادی که در این واحدها ساکن 

می شوند مشکلی نداشته باشند.
  آیینی عنوان کرد: ۲۳۰ واحد سهم شرکت بازآفرینی 
شــهری از تعداد ۱۶۸۰ واحد است که با صحبتی که 
با پیمانکار داشــتیم قرار است حداکثر در یک فاصله 
زمانی ۶ ماهه تکمیل شود. همچنین قرار است حدود 
۱۰۰ واحــد زودتر و در بــازه زمانی ۳ ماهه تحویل 

متقاضیان داده شود.
   وی افزود: بخــش اول واحدهایی که به متقاضیان 
تحویل داده می شود تا سه ماه آینده آماده خواهد شد 
و امیدواریم زیرســاخت ها نیز تا آن زمان آماده شود. 

تا زمانی که زیرســاخت های آب و برق و فاضاب و 
تلفن در این واحدها آماده نشــود هیچ واحدی واگذار 

نخواهد شد.
  معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت 
بازآفرینی شهری ایران از مناطق در پهنه خطر منبع آب 

اهواز بازدید کردند.

 

سید ابوالحسن جعفری سرویس اســتان ها // مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
اســتان بوشهر گفت: فعال بودن ۲۶ واحد شناورسازی در این استان باعث ایجاد 

پنج هزار فرصت شغلی در این بخش شده است. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی صفوی گفت: یکی از مزیت های منطقه ای اســتان 
بوشــهر صنعت شناورسازی اســت که ارزش افزوده بالایی در صنعت استان بوشهر به 
دنبال داشته است.وی افزود: با هدف رفع نیازهای فناورانه صنعت شناورسازی مقرر شده 
از ظرفیت شــرکت های دانش بنیان این استان کمک گرفته شود.مدیرکل صنعت، معدن 
و تجارت اســتان بوشهر یادآورشد: در ســفر مدیرعامل صندوق توسعه صنایع دریایی 
از واحدهای اســتان بازدید و فرصت ها و چالش های این صنعت بررســی شد.صفوی 
ادامه داد: استفاده از ظرفیت شــرکت های دانش بنیان از رویکردهای راهبردی وزارت 
 صمت است که بوشهر اکنون از استان های پیشرو در پیاده  سازی این رویکرد در صنعت 
کشتی سازی است.وی گفت: امید است ظرفیت تحقیقاتی و پژوهشی شرکت های دانش 
بنیان به عنوان یک پیشــران صنعت کشــتی سازی، بوشــهر را متحول و با توسعه این 
صنعت شــاهد افزایش فرصت های شغلی این حوزه باشیم.صفوی اظهار کرد: از صنعت 
شناورسازی استان نیز انتظار می رود نیازهای فناورانه خود را شناسایی و آنها در اختیار 

شرکت های دانش بنیان استان قرار دهند.

ایجاد پنج هزار فرصت شغلی 
در صنعت شناور سازی بوشهر
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فرهنگ وهنر

علی رحیمیان رهبر دائم ارکستر ملی ایران شد
  گروه فرهنگی // مدیرعامل بنیاد رودکی طی حکمی علی رحیمیان 
را به عنوان رهبر دائم ارکســتر ملی ایران معرفی کرد. با تقدیم حکمی 
از سوی مهدی ســالم، علی رحیمیان به عنوان رهبر دائم ارکستر ملی 
ایران معرفی شــد.در متن این حکم آمده است: »نظر به دانش، تجربه 
و پیشینه ارزشمند جنابعالی در همکاری با ارکستر ملی و با امعان نظر 
به پیشنهاد اعضای محترم شورای هنری ارکستر، به موجب این حکم 
به عنوان رهبر دائم ارکســتر ملی ایران منصوب می شوید.امید است با 
استعانت از درگاه پروردگار یکتا و با برنامه ریزی، آماده سازی و رهبری 
اجراها، ضبط ها و تمرینات ارکستر در چهارچوب برنامه های مصوب، 
معرفی و پیشــنهاد رهبران میهمان، پیشنهاد رپرتوار اجرایی به شورای 
هنری، تاش در جهت ارتقاء دانش و مهارت های فنی نوازندگان بوسیله 
تعیین رپرتوارهای تمرینی مناسب، رعایت آیین نامه ها و دستورالعمل های 
مصوب بنیاد رودکی و سایر وظایف ذکر شده در اساسنامه بتوانید منشاء 
خدمات شــایان و دوران پرثمری برای این ارکستر باشید.ارکستر ملی 
ایران از سابقه طولانی و اعتبار والایی در ساختار هنری کشور برخوردار 
اســت ، امیدوارم با مساعی ارزشمند جنابعالی و هم افزایی هنرمندان و 
نوازندگان گرامی، درخشش بیشتر این ارکستر را نظاره نماییم. توفیق 
روزافزون شما را از درگاه خداوند متعال آرزومندم.«همایون رحیمیان، 
موسیقیدان، نوازنده ویلن، مدرس دانشگاه، آهنگساز و رهبر ارکستر دارای 
نشــان درجه یک هنری )دکترا( از شورای ارزشیابی وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسامی است.از سوابق وی می توان به کنسرت مایستر ارکستر 
ملی ایران، نوازنده اول ارکستر مجلسی سازمان صدا و سیما، کنسرت 
مایستر ارکستر سمفونیک ســازمان صدا و سیما و ارکستر سمفونیک 
تهران، رهبری ارکستر ملی ایران، عضو ارشد شورای کارشناسی واحد 
موسیقی و شــورای عالی موسیقی سازمان صدا و سیما و آهنگسازی 
بیش از یکصد قطعه موســیقایی اشاره کرد.ارکستر موسیقی ملی ایران 
سال ۱۳۷۷ با همت و تاش استاد فرهاد فخرالدینی، پس از مدت ها 
پیگیری و برنامه ریزی با هدف اجرای آثار ارزشمند موسیقی ارکسترال 
ایرانی تشــکیل شد. استاد فخرالدینی بنیانگذار ارکستر ملی ایران، این 
ارکستر را با ترکیب متناسبی از سازهای ایرانی شامل سنتور، قانون، گروه 
نوازندگان تار و تارباس، عود و سازهای ضربی در کنار سازهای یک 
ارکستر سمفونیک بنا نهاد. بیش از ۲۷۰ قطعه موسیقی در گنجینه ارکستر 
ملی وجود دارد.نخستین اجرای ارکستر موسیقی ملی ایران امسال ۱۷ 
اردیبهشت به مناســبت گرامیداشت روز جهانی هال احمر با رهبری 
همایون رحیمیان به صورت ویژه در تالار وحدت برگزار شد.به گزارش 
قدس آناین ، همچنین این ارکستر تیرماه امسال با رهبری آرش امینی 
به عنوان رهبر میهمان و اجرای آثاری از بزرگان موسیقی ایران همچون 
مرتضی حنانه، جواد معروفی، حسن کسایی، فرهاد فخرالدینی و بهزاد 
عبدی و رونمایی از قطعه »کنسرتو برای ویلن و ارکستر« آخرین ساخته 
اســتاد فرهاد فخرالدینی در تالار وحدت به روی صحنه رفت.ارکستر 
ملی ایران شهریورماه امســال با اجرای ویژه پوئم سمفونی »وداع« به 
رهبری همایون رحیمیان، خوانندگی سیدحســام الدین سراج و روایت 
ساعد باقری شاعر و پژوهشگر پیشکسوت به مناسبت اربعین حسینی 

در تالار وحدت به روی صحنه رفت.

گروه فرهنگی // پدیده دور زدن ممیزی و فرآیند 
گرفتن مجوزهای قانونی که در دو ســه سال اخیر 
به  ویژه ایام کرونا در عالم سینما باب شده بود حالا 
به حوزه نشــر و کتاب هم سرایت کرده و بعضی از 
نویسندگان دســت به انتشار غیرقانونی و فروش 

کتاب های خود در فضای مجازی زده اند. 
  تا پیش از این شاهد فروش کتاب های قاچاق، غیرمجاز 
و افُست در گوشه پیاده رو خیابان ها بودیم، ولی حالا با 
گسترش فضای مجازی این محیط تبدیل به بستری برای 
چنین اتفاقاتی شده است.به نظر می رسد رواج این پدیده 
و ســرایت آن به سایر حوزه ها، بیش از هر چیز ناشی از 
آن است که انتشار غیرمجاز فیلم ها با واکنش و مجازات 

جدی مواجه نشــد و حالا این مسئله به حوزه کتاب هم 
سرایت کرده است. 

  در خصوص این مسئله سراغ محمدمهدی اسماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی رفتیم تــا برنامه این 
وزارتخانه را درباره مهار و برخورد با این مشکل بدانیم. 

این گفت وگو را بخوانید.
*  به تازگی برخی نویســندگان که آثارشــان 
با ممیزی مواجه شــده اقدام به نشــر و فروش 
کتاب هــای خــود در فضــای مجــازی و بازار 
)زیرزمینی( بدون مجوز کرده اند. نظرتان در مورد 

این پدیده و نحوه برخورد با آن چیست؟
  هر سال حدود ۱۱۰ هزار مجوز کتاب صادر می کنیم که 
از این تعداد کمتر از یک درصد در رفت  و برگشت های 
صدور مجوز است. یعنی عدد ممیزی ها اصاً قابل قیاس 
با مجوزهای صادر شده نیســت. در سال افزون بر ۸۰ 
هزار عنوان کتاب چاپ اولی داریم که ســابقه بررســی 
ندارند.مجموعــه اداره کل کتاب در معاونت فرهنگی ما 
فوق العاده به روز اســت و با بررسی های دقیق با استفاده 
از فناوری های نوین کارهای مهمی انجام می دهد. حالا 

ممکن است یک کتابی هم با ممیزی مواجه شود که عدد 
آن  هم زیاد نیست و آنچه من گزارش دارم کمتر از تعداد 

انگشتان یک دست است.
   خواهشــم از عزیزان نویســنده این است که قانون را 
رعایت کنند. وقتی قانون کشور شرط کرده که کتاب ابتدا 
باید مجوز چاپ بگیرد و بعد منتشر شود حتماً برای کسب 
مجوز اقدام کنند و اگر هم کتابی مشــکلی دارد، اشکال 
را برطرف کنند.شــخصاً گاهی خودم به موضوع ممیزی 
کتاب ها ورود می کنم و برخی دوستان نویسنده که به من 
دسترسی دارند به من گایه می کنند، عاوه بر این من در 
پایگاه وزارت ارشاد سامانه برخطی دارم که همه می توانند 
در آنجــا به من پیام بدهند و اگر در مورد کســی حقی 
رعایت نشده باشد حتماً پیگیری می کنم.از جامعه نویسنده 
و ناشر که جزو بهترین شهروندان هستند، خواهش می کنم 
سراغ چنین شیوه هایی نروند چون خاف قانون است و 
کسی خاف قانون را نمی پسندد همکاران من در معاونت 
فرهنگی موظف هســتند طبق قانون در این حوزه ورود 
کنند و جلو نقض قانون را بگیرند تا شاهد چنین اتفاق و 
پدیده ای نباشیم.شما گفتید این اتفاق بسیار کم است، ولی 

ما در چند ســال اخیر شاهد شروع این پدیده در حوزه 
فیلم و سینما و پخش زیرزمینی و غیرقانونی برخی فیلم ها 
بودیم که حالا به حوزه نشر سرایت کرده است. در بخش 
فیلم ما چند سال با موضوع همه گیری کرونا روبه رو بودیم 
و تعداد زیادی فیلم برای نمایش عمومی در صف بودند. 
انتشار فیلم های بخش خصوصی در دست ما نیست که 
ایراد و اشکال به سازمان سینمایی باشد. در اختیار خود 

تهیه کننده هاست.
*  امــا شــما پیش تر به مــا گفتیــد برخی از 
تهیه کننده ها خودشان تمایلی به گرفتن پروانه 
نمایش ندارنــد و همان ها به صورت غیرقانونی 

فیلم را پخش کردند!
  برخی ها دنبال ایــن موضوع بوده اند. ایراد کار به نحوه 
نگهداری خودشــان برمی گردد. ما هم با تخلف برخورد 
می کنیــم و اگر تهیه کننده ای از پخش غیرقانونی فیلمش 
شکایت دارد، ما و سازمان سینمایی پیگیر این شکایت 
خواهیم بود.می خواهم بگویم چیزی در اختیار ما نبوده 
است؛ ما مجوز می دهیم و تهیه کننده مسئول نمایش فیلم 
خود اســت و اگر هم پیش از نمایش، منتشر شود ولو 

غیرقانونی، باید بررسی شود.
* پــس از دوران کرونــا بــرای نظام مند کردن 
موضوع نشر فیلم و کتاب و جلوگیری از پدیده 

دور زدن مجوزها چه برنامه ای دارید؟
  من تأکید می کنم این موضوع سابقه نداشته است. ما در 
این دوره حتی اگر بازیگر، کارگردان و یا از عوامل فیلم 
پس از اتمام فیلم از کشور خارج  شده و یا صحبت هایی 
غیرمتعارف انجام داده باز هم مانع اکران فیلم و ســریال 
نشده ایم و می بینید این فیلم ها هم در شبکه نمایش خانگی 
و هم در سینماهای کشور اکران و بخش می شود.شاید اول 
عده ای هم مخالف بودند، ولی الآن مسئله جاافتاده چون 
پای منافع و مصالح اقتصادی اصناف مطرح است و آن ها 
نباید تاوان دیگری را بدهند.در حوزه کتاب همین روال 
وجود دارد. من گفتم ۹۹ درصد آثار بدون هیچ مشــکل 
و رفت و برگشتی مجوز انتشار می گیرند. آن یک درصد 
هم در جریان اصاح ها حل می شود. حالا اگر 5 تا ۱۰ 
اثر هم مجوز نگیرند، نباید اقدام به انتشار غیرقانونی اثر 
کنند و حتماً معاونت فرهنگی با این مسئله برخورد خواهد 

کرد./ قدس آناین

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی پاسخ داد

راهکار وزارتخانه در برخورد با انتشار غيرقانونی کتاب در فضای مجازی

خبر

  

 گروه فرهنگی // رییس بنیاد پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی گفت: سازمان اوقاف و امور خیریه می تواند 
با حمایت از مراکز مشاوره ای در قالب بقاع متبرکه 
به عنوان پایلوت، آسیب های فرهنگی و اجتماعی 
موضوعات مربوطه را رصد کنند و در صورت به نتیجه 

رسیدن در سطح ملی به انجام برساند. 
  مصطفی راســتینه با تاکید بر اینکه آموزش و مشاوره باید 
برای کاهش آســیب های فرهنگــی و اجتماعی در تمامی 
دســتگاه های اجرایی و غیره مورد توجه ویژه قرار گیرد، 
گفت: بحث آموزش و مشــاوره یکی از موضوعات بسیار 
مهم و تاثیر گذار در هر نهاد و دســتگاه اجرایی است.وی با 
تأکید بر اینکه هرچه مردم در کنار ما باشند و بتوانیم اعتماد 
آنها را جلب کنیم، اتفاق های خوبی رقم خواهد خورد، اظهار 
داشت: باید بی اعتمادی را از مردم بگیریم و کاری کنیم در 
کنار موسســات فعال قرار بگیرند.رییس بنیاد پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی ادامه داد: موضوع دیگر آسیب شناسی 
است که به عنوان اصل پیشگیری باید مد نظر قرار گیرد، بحث 
خیرین و اشخاصی اســت که حاضرند بدون توقع و چشم 
داشتی در راستای آموزش و مشاوره هزینه کنند که در نهایت 
سبب کاهش التهابات جامعه خواهند شد که این دسته از مردم 

نیز باید بیش از این مورد توجه قرار گیرند.راستینه افزود: با 
توجه به شرایط موجود بسیاری از ما نیاز به امر مشاوره داریم 
که در این ارتباط ســازمان اوقاف و امور خیریه می تواند با 
حمایت از مراکز مشــاوره ای در قالب بقاع متبرکه به عنوان 
پایلوت، آسیب های فرهنگی و اجتماعی موضوعات مربوطه 
را رصد کنند و در صورت به نتیجه رسیدن در سطح ملی به 

انجام برسانند.
*  نیازمند تشــکیل اتاق فکر در بحث فرهنگی و 

اجتماعی هستیم
  رئیس بنیاد پیشــگیری از آســیب های اجتماعی با تاکید 
 بر اینکه برای پیشــبرد اهداف نیازمند تشکیل اتاق فکر در 
 زمینه های حســاس و تاثیر گذار هســتیم، گفت: برگزاری 
دوره های مختلف آموزشــی در قبال مسائل مختلف جامعه 
تاثیر بســزایی در کنترل موضوعات مختلف جامعه خواهد 
داشت.راســتینه با تاکیــد بر اینکه باید با یکپارچه ســازی 
اقدامــات و فعالیت ها از جزیره ای کار کردن خارج شــویم، 
اظهار داشــت: یکی از مسائل بســیار مهم و تاثیر گذار که 
 سبب ســرعت بخشیدن به رســیدن اهداف شده و به نوعی 
هزینــه ها را نیز کاهــش خواهد، جزیــره ای عمل نکردن 
 اســت که باید مورد توجه قرار گیرد.وی با اشــاره به اینکه 
جزیره ای عمل کردن نهادها و دستگاههای اجرایی عاوه بر 

اینکه سبب توسعه و شکوفایی نخواهد شد بلکه به کشور نیز 
لطمه خواهد زد، بیان داشــت: در این میان اگر در خصوص 
بحث آموزش کم توجهی صورت گیرد سبب ایجاد بحران و 
افزایش آسیب های اجتماعی در تمامی عرصه ها به خصوص 
 مسایل فرهنگی و اجتماعی خواهد شد.مدیر بنیاد پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی با بیان اینکه بحث آموزش و مشاوره باید 
به صورت جدی در برنامه تمامی دستگاه ها و نهادها گنجانده 
شده و آمار و اطاعات واقعی جامعه به صورت دقیق و بدور 
از هر گونه ســیاه نمایی یا بزرگ نمایی در اختیار مردم قرار 
 گیرد، افزود: اطاع رســانی غیر واقعی در نهایت سبب ایجاد 
آسیب های فرهنگی و اجتماعی خواهد شد که برای رفع آن 
نیازمند کمک از نهادهای انتظامی و امنیتی خواهیم شد.راستینه 
اظهار داشــت: در این ارتباط سمن ها با مشارکت نهادهای 
حاکمیتــی در جلــب اعتماد مردمی نقش و تاثیر بســزایی 
 بــرای اجرای طرحهای فرهنگی و اجتماعی در قالب کاهش 
آسیب های اجتماعی و پیشبرد اهداف دارند که باید بیش از این 
مورد توجه قرار گیرند.به گزارش ایرنا ؛ رییس بنیاد پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی با تاکید بر اینکه رسانه ها در پیشبرد 
اهداف نهادها و دستگاه های اجرایی نقش بسزایی دارند، گفت: 
اقدامات آموزشی و پرورشی از مهم ترین موضوعاتی است که 

مسئولان باید بیش از هر موردی به آن توجه کنند.

مدیربنیاد پیشگیری از آسیب های اجتماعی مطرح کرد

استفاده از ظرفیت بقاع متبرکه به عنوان مراکز مشاوره اجتماعی

ـ  نادری  مهــدی   // فرهنگی  گروه 
فیلم نامه نویس و کارگردان ـ با انتشار 
نامه ای مدعی شــده که متن سریال 
»پوست شــیر« کپی از فیلمنامه ای 
اســت که او چند سال قبل نوشته و 

ثبت قانونی هم شده است. 
   در بخشی از این نامه که خطاب به جشن 
سالیانه حافظ نوشته شده و توسط نادری 
نســخه ای از آن هم در اختیار ایسنا قرار 

گرفته است، آمده:
  آنچه در شب جشن حافظ به عنوان بهترین 
سریال نمایش خانگی و بهترین فیلمنامه و 
کارگردانی به شما معرفی کرده اند، سریالی 
اســت تحت عنوان »پوســت شیر« که 

کپی برداری نعــل به نعل و بدون اجازه از 
فیلمنامه ای است به نام »دندان گرگ« به 
نویســندگی اینجانب »مهدی نادری« که 
سال ها پیش ثبت قانونی شده و در اقدامی 
غیراخاقی به یغما رفته اســت.بر اساس 
اظهارات نگارنده این نامه، او ماه هاست که 
اقدامات قضایی را در این خصوص انجام 
داده است و قصدش بر این بوده که تا طی 
شدن روند قانونی پرونده سکوت کند.به 
گزارش قدس آناین، نادری در پایان این 
نامه، درباره دلیل شکستن سکوت خود و 
رسانه ای کردن این شکایت نوشته است: 
اینک نه تنها برای حــق خود بلکه برای 
جلوگیری از تســری اینگونــه اقدامات 

غیراخاقی توسط دیگرانی که می پندارند 
می تواننــد چنیــن کاری را انجام دهند، 
سکوت خود را شکسته و وجدان جمعی 
را به داوری دربــاره رفتار کپی برداران و 
دعوت  شیر«  »پوست  سریال  سازندگان 

می کنم و منتظر روند قانونی و قضایی تا 
حصول نتیجه نهایی خواهم ماند. سپس در 
فضایی شفاف چنانچه نیاز باشد مستندات 
 خــود را نیز از این طریــق ارائه خواهم 

کرد.

طرح یک ادعا درباره کپی بودن 
»پوست شیر«

  

گروه فرهنگی // پوران درخشنده که 
این روزها علاوه بر انتظار برای گرفتن 
پروانه ساخت، مشغول نوشتن رمانی 
از زندگی  مادرش است؛ بر ایجاد یک 
برای  ســینما  نام  به  درسی  ساعت 
دانش آموزان در مدارس تاکید دارد و 
آن را اقدامی مهم برای آینده سازان 

کشور می داند. 
    هفت سال از ساخت »زیر سقف دودی«، 
آخرین فیلم پوران درخشــنده می گذرد و 
مدت هاســت که خبری از او نیست. این 
کارگردان در چند ســال گذشته در تدارک 
ســاخت فیلمی با نام »هیس پسرها فریاد 

نمی زنند« بــود که فیلمنامــه آن را پس 
از تحقیقــات زیاد میدانی، کارشناســی و 
کتابخانه ای نوشت و سال ۱۳۹۶ به وزارت 
ارشاد تحویل داد و یک سال بعد هم مجوز 
ســاخت آن را گرفت.اما مقدمات ساخت 
فیلم فراهم نشد و شیوع کرونا هم تولیدات 
ســینمایی زیادی را به تعویــق انداخت.

درخشنده در گفت وگویی با ایسنا در پاسخ 
به اینکه این روزها چه می کند و آیا ساخت 
فیلمش را رها کرده است، توضیح داد: اصا 
قصد رها کردن این فیلمنامه را ندارم یعنی 
دلیلی وجود نــدارد که آن را کنار بگذارم. 
من در یک جامعــه به همراه مردم زندگی 
می کنم و مسئله آن ها مسئله من نیز هست. 

آن ها خانواده بزرگ من هستند و نمی توانم 
به یک سری مسائل مهم نپردازم. منتها باید 
پروانه ساخت فیلم را تمدید می کردم و قرار 
شــد فیلمنامه را در شورای پروانه ساخت 
بخوانند که هنوز جوابی نگرفتم و منتظرم. 
او اضافــه کرد:  برای ایــن فیلمنامه خیلی 
زحمت کشــیدم چون موضوع آن با نگاه 
من به مســائل خانوادگی و بچه ها همسو 
است و تولید آن مثل یک بار سنگین روی 
دوشــم می ماند که اصا نمی خواهم آن را 

زمین بگذارم.  
   وی ادامه داد: در حال حاضر مشــغول 
نوشتن رمانی هســتم با نام »مادرم ایران« 
که هــم سرگذشــت مادرم اســت و هم 
نگاهی بــه تاریخ دارد و داســتان آن از 
دوره قاجار شــروع می شود و تا به امروز 
کرمانشاه می رسد. درخشــنده با اشاره به 
اینکــه در چند وقت اخیر پیشــنهادهای 
زیادی برای ســاخت سریال داشته است، 
گفت: قصد دارم این رمان را برای ساخت 
یک ســریال در شــبکه نمایش خانگی 
آماده کنم و ترجیح می دهم یک ســریال 
 جــذاب خانوادگی داشــته باشــم. فکر 
می کنم  بــا توجه به اینکــه فیش برداری  

را هــم از دوران کرونــا شــروع کــرده 
 بــودم، امســال نوشــتن رمــان تمــام 

شود. 
   او در بخشی دیگر از این مصاحبه درباره 
موضوعی که در ارتباط با »زنگ ســینما« 
در مدارس در شــورای عالی سینما مطرح 
کرده است، بیان کرد:  این باور و اعتقاد من 
است که اختصاص دادن یکی از زنگ ها و 
به سینما راهی  کاس های درسی مدارس 
اســت تا دانش آموزان متوجه مسئله ای به 
نام »تحلیل« شوند تا یاد بگیرند مسائل را 
چگونه تجزیه و تحلیل کنند. به نظرم باید 
یک ساعت درسی به نام زنگ سینما یا هر 
اســم دیگری در برنامه آموزشی مدارس 
وجود داشته باشد تا بچه ها و معلم ها کنار 
هم فیلم ببینند و بعد آن را تجزیه و تحلیل 
کنند. اگــر این اتفاق بیفتد طبیعتاً فیلم های 
بیشتر و بهتری برای این قشر سنی ساخته 

خواهد شد.
  این فیلمســاز که عضو مرکز بین المللی 
فیلــم کــودکان و نوجوانان )ســیفژ( نیز 
 هســت، ادامه داد: درس ســینما بســیار 
مهم ســت از این جهت که بــه بچه ها در 
مواجهه با مســائل مختلف نــگاه و ایده 

می دهد. این نگاه جســتجوگر در ســینما 
عاوه براینکه وجوه تربیتی و آموزشــی 
برای بچه ها دارد، به دانش آموزان بســیار 
کمک خواهد کــرد چون درس ســینما 
می تواند درس زندگی باشد؛ همه ما زندگی 
کردن را از مدرسه یاد می گیریم و به همین 
دلیل برقراری این واحد درســی اهمیت و 

کارکرد زیادی دارد. 
  درخشــنده دربــاره اینکه اگــر قرار بر 
راه اندازی زنگ ســینما در مدارس باشد 
»محتوا« به لحاظ کمی و کیفی مهم خواهد 
بود، گفت:  قطعا همینطور است در صورتی 
که در این سال ها فیلم های مرتبط با سینمای 
کودک کم ساخته شده است اما وقتی ببینیم 
نیاز یک جامعه کودک و نوجوان این است 
که برای آن ها محتوا درســت شود طبیعتاً 
همه بخش های مرتبط باید برنامه ریزی کنند 
و از مسئولین کشوری گرفته تا سازمان ها 
نهادها و بعد هم فیلمسازان فعال می شوند 
تا همانطور که همیشه بهترین سینمای ما، 
ســینمای کودک بوده و در بعضی دوره ها 
 با همین ســینمای کودک در دنیا شــهرت 
پیــدا کردیم، در ایــن دوران هــم برای 
دانش آموزان با برنامه و اهدافی جدید فیلم 

بسازیم.  
  کارگــردان فیلــم »پرنــده کوچــک 
خوشــبختی« تاکید کرد: این کار حتما به 
پژوهش نیاز دارد و باید فیلم هایی ساخته 
شود که در تمام مدارس نمایش داده شوند. 
این کار در کنار بخش آموزشــی و تربیتی 
به بار اقتصادی ســینمای کودک نیز کمک 
خواهد کرد. البتــه مهمترین نگاه من برای 
برقراری »زنگ ســینما« بحث آموزشی و 
تربیتی و روانشناختی آن است چون در این 
 زمان نیاز داریم که این بحث ها جدی گرفته 

شوند.
   باید جستجوگری و تفکر را برای بچه ها 
از دوران دبســتان نهادینه کنیم و امیدوارم 
این مســئله از ســوی آموزش و پرورش 
جــدی گرفته شــود.به گزارش ایســنا، 
درخشنده در پایان اضافه کرد: این چرخه 
باید بین خانه و مدرسه ادامه پیدا کند چرا 
که نگاه آن به آینده است. آینده برای برای 
هر کشوری معنا دارد و نمی توان سَرسَری با 
آن برخورد کرد. باید برای این آینده سازان 
کشــور برنامه ریزی درســتی انجام داد تا 
مسائل زیادی را یاد بگیرند که در این کار 
نقش معلمان نیز را نمی توان نادیده گرفت.

تاکید پوران درخشنده بر راه اندازی زنگ سینما 

پیدایی«  »عصر  کتاب   // فرهنگی  گروه 
نوشــته حجت الاســلام علی محمدی 
هوشیار توسط انتشارات کتاب جمکران 

چاپ و روانه بازار نشر شد.
   کتاب عصر پیدایی نوشته حجت الاسام علی 
محمدی هوشیار به تازگی توسط انتشارات کتاب 
جمکران چاپ و روانه بازار نشــر شده است.

نویســنده این کتاب نمایی از جامعه مهدوی و 
دولت کریمه را به نمایش گذاشــته و در پی آن 
است براســاس روایات و آیات، فهمی جدید 
از دو مقولــه جامعه و حاکمیــت مهدوی ارائه 
دهــد و خواننده فهیم را به تأمل وا دارد تا خود 
را برای ظهور ناگهانــی آن حضرت آماده کند.

روح حاکم بر این نوشــتار، نگاهــی انتقادی 
است به کتاب عصر حیرت، نوشته آقای مهدی 
نصیری که شــایعه ســرگردانی و حیرت را به 
دوران غیبت نسبت داده و حجت الإسام علی 
محمدی هوشیار کوشیده است تا عصر غیبت را 

»عصر پیدایی حقیقت« معرفی کند و آن شایعه 
را بزداید.در این کتاب شهر جهنم، شهر بهشت، 
جامعه صالحان و مصلحان توصیف شده و اینکه 
جامعه مصلحان چه مؤلفه هایی باید داشته باشد 
بیان شده است و در آخر به حکمرانی حضرت 
حجت و زمینه های برقراری عدالتش پرداخته 
اســت. عدالتی در زمینه های سیاسی، امنیتی، 
قضائی، اقتصادی، فرهنگی است.ما در زمانه ای 
زندگی می کنیم که از حضــور امام هدایت در 
جامعه بی بهره هســتیم و طبق دستورات و بیان 
ائمه موظفیم در این دوران تاریک منتظر ظهور 
مردی باشــیم که نه فقط مســلمانان که جهان 
بشــریت، و نه فقط انسان ها که تمام مخلوقات 
عالم را رهبری و هدایت کند و حکومتی برقرار 
ســازد که از اولین تا آخرین پیامبران الهی برای 
تشکیل آن زمینه سازی و امت های خود را به آن 
وعده داده اند. اما این حکومت چه ویژگی هایی 
خواهد داشت؟ و عدالتی که برجسته ترین ویژگی 

آن دوران بیان می شود در چه زمینه ها و چگونه 
به اجرا درخواهد آمد و ما چه تصوری باید از آن 
زمان داشته باشیم تا بدانیم درحال حاضر چگونه 
برای رسیدن به آن زمان وعده داده شده تاش 
و حرکت کنیم چراکه عصر ما فرصتی است برای 

رسیدن به کمال مطلوب.
در بخشی از کتاب می خوانیم:

جامعه قبل از ظهور امــام مهدی )عج(، جامعه 
قهر و جدایی و جامعه اختافات بی حدوحصر 
اســت. ازاین رو، باید اصاح شود و جای خود 
را به جامعه همدل و همراه بدهد. یکی از اصول 
اساسی در جامعه مصلحان، همدلی و همراهی 
آحاد جامعه با یکدیگر است. این همدلی در سایه 

نگرش برادرانه و دیگر دوستانه محقق می شود. تا 
وقتی »اصاح ذات بین« و تحکیم روابط صورت 
نپذیرد، سایر مراتب اصاح نیز معطل می ماند و 
حرکت اصاحی در جامعه مصلحان عقیم خواهد 
شــد.این اصاح تا حدی اهمیت دارد که گویی 
اساس اسام را بر آن بنا نهاده اند. ازاین رو، جامعه 
مصلحان، جامعه ارتباطات اخاق محور و دیگر 
دوستانه اســت که قرآن کریم از آن به »ارتباط 
برادرانه« تعبیر کرده اســت. در این جامعه، قهر 
و فاصله بین مؤمنان منفور است و به هیچ عنوان 
نباید رشته ارتباطی مؤمنان قطع و تضعیف شود.

به گزارش  مهر، این کتاب با ۱۳۲ صفحه و قیمت 
۷۹ هزار تومان عرضه شده است.

توسط انتشارات کتاب جمکران؛

کتاب مهدوی
 »عصر پیدایی« منتشر شد



گروه حوادث // رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ 
از دســتگیری متهمان اصلی کاهبرداری و پولشوئی ۱۰۰۰ 
میلیارد ریالی خبرداد. ســرهنگ کارآگاه مهدی افشاری با 
اشاره به دستگیری 5 عامل کاهبرداری ۱۰۰۰ میلیارد ریالی 
در توضیح این خبر بیان داشت: با دریافت چندین شکایت از 
شهروندان و تجمیع پرونده های مشابه مشخص شد که تعدادی 
افراد با همکاری یکدیگر با شیوه و شگرد فروش خودروهای 
صفر کیلومتر به قیمت کارخانه از شــهروندان مبالغی را اخذ 
کرده و سپس متواری شده اند.این مقام انتظامی با اشاره به اینکه 
۲ تن از اعضای این باند که در اخذ وجوه از شــهروندان و 
تبدیل این وجوه بــه ارزهای خارجی با متهم اصلی پرونده 
همکاری داشتند در مخفیگاهشان دستگیر شدند بیان داشت: 
تحقیقات کارآگاهان نشان از این داشت متهم اصلی پرونده به 
همکاری یکی از دوستانش پس از کاهبرداری با استفاده از 
گذرنامه جعلی به خارج از کشور عزیمت و درصدد ورود به 
کشور است.رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران یادآور شد: با 
رصدهای اطاعاتی هنگامی که متهم از طریق مرز زمینی قصد 
ورود به کشور داشت به همراه همدستش دستگیر و در شاخه 
دیگــری از تحقیقات کارآگاهان متهم پنجم پرونده که نقش 
مؤثری در متواری کردن متهمان اصلی داشت در مخفیگاهش 
در محدوده میدان فردوسی تهران دستگیر شد.سرهنگ افشاری 
تصریح کرد: متهمان پس از انتقال به مقر پلیس به همکاری 
با یکدیگر و ارتکاب ۱۳۷ فقره کاهبرداری به شیوه فروش 
خودرو به قیمت کارخانه اعتراف کردند.به گزارش همشهری 
آناین، این مقام پلیسی با بیان اینکه کارشناسان ارزش ریالی 
مورد تعهد را بیش از ۱,۰۰۰ میلیارد ریال اعام کرده اند، از 
شهروندان درخواست کرد درصورت مشاهده هرگونه موارد 
مشــابه با این پلیس به شــماره های ۰۲۱۶۶۷۴۷۳۴۳ ویا 

۰۹۹۹۹۸۷۱۳۹۲ تماس بگیرند.

حوادث

دستگیری متهمان اصلی کلاهبرداری 
و  پولشویی ۱۰۰۰ میلیاردی 

  روابط عمومي اداره کلمصرف آبزيان باعث كاهش سكته های قلبي مي شود
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در امتداد تاریکی

   

   نمی دانم چرا در کشور ما قوانینی برای پیشگیری 
از فروش برخی کالاها که زمینه ســاز گسترش 
اعتیاد و نابودی نوجوانان و جوانان است، وضع نمی 
شود. شاید هم هنوز مسئولان به عمق این فاجعه 
پی نبرده اند که فــروش و ترویج  بعضی از کالاها 
مانند ســیگارهای الکترونیکی تنها سودجویی 
نیست و عده ای کیان جامعه و خانواده ها را نشانه 

رفته اند چرا که ... .
  به گزارش اختصاصی روزنامه خراسان، این ها بخشی 
از اظهارات زن ۴5 ســاله ای است که سراسیمه و نگران 
وارد مرکز انتظامی شد و با بیان این که دختر ۱۳ ساله ام 
در مسیر تباهی قرار گرفته اســت، به مشاور و مددکار 
اجتماعی کانتری قاسم آباد مشهد گفت: ۳ساله بودم که 
پدرم را از دست دادم اما مادرم مرا دختری مقاوم تربیت 
کرد؛ به گونه ای که با ســختی و مشقت درس خواندم و 
بعد هم وارد نهضت ســوادآموزی شدم. از آن روز به بعد 
بسیاری از مسیرهای طولانی را پیاده می رفتم تا هزینه 
های تحصیل در دانشــگاه را بپردازم حتی در خوراک و 
پوشاک هم بسیار صرفه جویی می کردم تا این که ازدواج 
کردم؛ ولی با آن که در آموزش وپرورش اســتخدام شده 
بودم، هیچ گاه کارت بانکی ام دست خودم نبود و شوهرم 
حقوق مرا برداشت می کرد. حالا دیگر صاحب ۲فرزند 
پسر و دختر شده بودم و اوضاع اقتصادی خوبی داشتیم. 
همسرم که او نیز فرهنگی بود خانه و زمین و خودرو خرید 
و مــن هم تاش می کردم تا فرزندانم را به خوبی تربیت 
کنم. اما متاســفانه ۳سال قبل شوهرم بر اثر ابتا به کرونا 
جان باخت و دوباره مشقت های من شروع شد. خانواده 
همسرم که میراث دار او بودند، اموالمان را درحالی تقسیم 
کردند که بسیاری از این اماک حاصل دسترنج من بود. 
حقوق او نیز بین من و ۲فرزندم تقسیم شد و حالا همین 
موضوع موجب شــده است تا دخترم به درس و مدرسه 
اهمیتی ندهد. او حتی به مشــاور مدرسه اش گفته»حالا 
که من حقوق دارم چرا باید درس بخوانم!« با وجود این، 
پسرم بسیار فهمیده است و همچنان برای آینده اش تاش 
می کند! خاصه زندگی ما به این صورت سپری می شد 
تا این که چندروز قبل متوجه شدم»شیرین« منتظر یک 
بســته پستی است؛ حتی مرا برای دریافت بسته به پست 
فرســتاد. در عین حال فکر می کردم این بسته پستی به 
احتمال زیاد پوشاک است که دخترم به صورت اینترنتی 
سفارش داده است. بالاخره بسته پستی رسید و دخترم به 
طرز مشکوکی برای بازکردن آن به داخل اتاق رفت ، من 
هم که نگران شــده بودم در غیاب او بسته را نگاه کردم 
ولی چون نفهمیدم آن وسیله چیست! از آن عکس گرفتم  
و به پسرم نشــان دادم.او هم با جست وجو در اینترنت 
متوجه شد که دخترم ســیگار الکترونیکی سفارش داده 
است. زمانی که عوارض آن را فهمیدم، خیلی نگران شدم. 
ســیگار الکترونیکی هم حاوی نیکوتین بود و استعمال 
آن موجب نابــاروری در آینده می شــد! به طوری که 
درکشورهای خارجی فروش آن به افراد زیر ۱۸سال را 
ممنوع کرده بودند. سعی کردم با »شیرین« صحبت کنم اما 
فایده ای نداشت. دخترم می گوید:من از حقوق خودم هر 
چیزی که دلم بخواهد خریداری می کنم و.... حالا هم به 
کانتری آمده ام تا راهی برای شکایت از شرکتی پیدا کنم 
که این گونه کالاهای خطرناک را به نوجوانان می فروشد و 

آن ها را در مسیر تباهی و اعتیاد قرار می دهد....

سیگار الکترونیکی! 
  گروه حوادث // یک مرد میانســال هنگام 
آندوسکوپی در بیمارستانی در مرکز تهران 

به کام مرگ فرو رفت.
  دوشــنبه دهم مهرماه، مأمــوران پلیس تهران 
از طریــق تمــاس تلفنی مرگ مشــکوک مرد 
میانســالی را روی تخت بخــش جراحی یکی 

از بیمارســتان های مرکز تهران به قاضی وحید 
ناصری؛ بازپرس ویژه قتل شعبه چهارم دادسرای 

امور جنایی تهران گزارش کردند.
  با اعام این خبر، تیم تحقیق با دســتور قاضی 
جنایی پای در ســردخانه بیمارستان مورد نظر 
گذاشتند و با جسد مرد حدودا 5۹ ساله ای مواجه 

شدند که فوت کرده بود.تحقیقات ابتدایی حکایت 
از آن داشــت، متوفی که از بیماری رنج می برده 
برای درمان به این بیمارســتان مراجعه کرده اما 
در جریان عمل آندوســکوپی فوت کرده است؛ 
همچنین خانواده  وی در جریان تحقیقات به خاطر 
این حادثه شکایت خود را تحت عنوان »قصور 

پزشکی« از کادر درمان مطرح کردند.
  به گزارش تســنیم، با دستور قاضی ناصری از 
شعبه چهارم دادسرای امور جنایی، جسد متوفی 
برای معاینات دقیق تر به پزشکی قانونی منتقل شد 
و پرونده برای رسیدگی قضایی به دادسرای ناحیه 

۲۶ )جرائم پزشکی( ارجاع داده شد.

مرگ تلخ مرد تهرانی به خاطر آندوسکوپی
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حوادث جهان

۲۱ کشته در سقوط اتوبوس گردشگران ایتالیایی
  ســقوط یک دســتگاه اتوبوس حامل گردشگران از روی 
پلی در شــهر »ونیز« ایتالیا منجر به مرگ دست کم ۲۱ نفر از 
جمله دو کودک شد. به گزارش یورونیوز، مقامات آتش نشانی 
می گویند در جریان این حادثه، اتوبوس پس از انحراف از جاده 
و ســقوط از بالای پل، روی خطوط آهن در منطقه »مستره« 
افتاد و آتش گرفت. پس از ایــن حادثه، فعالیت راه آهن ونیز 
هم متوقف شده اســت. همچنین بنابر گزارش بی بی سی، پنج 
اوکراینی، یک آلمانی و راننده ایتالیایی از جمله کشته شدگان 
هستند. »لوئیجی بروگنارو«، شــهردار ونیز این حادثه را یک 
تراژدی عظیم توصیف کرد. این اتوبوس برای انتقال گردشگران 
میان ونیز و یک اردوگاه در نزدیکی »مارگِرا« اجاره شده و در 
حال بازگرداندن گردشــگران به اردوگاه بود. برخی گزارش ها 
حاکی است اتوبوس که سوخت آن گاز متان بوده بعد از افتادن 

روی کابل های برق آتش گرفته است.
تداوم سرقت نفت سوریه 

توسط اشغالگران آمریکایی 
  خبرگزاری رسمی ســوریه خبر داد نیرو های آمریکایی طی 
چند مرحله ۹5 تانکر حامل سوخت غارت شده از میادین نفتی 
این کشــور را به عراق قاچاق کردند. نظامیان آمریکایی مستقر 
در ســوریه محموله جدیدی از نفت ســرقتی را به عراق قاچاق 
کردند. یک منبع محلی در منطقه »الیعربیه« )شمال شرق سوریه( 
به خبرگزاری رســمی این کشور )ســانا( اطاع داد یک کاوران 
آمریکایی متشکل از ۷۰ تانکر حامل سوخت طی چند مرحله،  
از طریق گذرگاه غیرقانونی »المحمودیه« خارج شدند و به سمت 
عــراق حرکت کردند. منبع یادشــده در ادامه اضافه کرد که یک 
کاروان دیگر همزمان از گذرگاه غیرقانونی »الولید« از مرز های 
سوریه خارج شــد که شامل ۶5 خودرو بود که از این تعداد ۲5 
دستگاه، تانکر های حامل سوخت سرقتی از سوریه بود. نیرو های 
آمریکا به صورت متناوب نفت استخراج شده از خاک سوریه را 
ســرقت و به پایگاه های خود در شمال و غرب عراق قاچاق 
می کنند. وزارت امور خارجه سوریه ماه گذشته با انتشار آمار و 
ارقامی، از حجم غارت نفت این کشور و خساراتی که آمریکا 
به این بخش از منابع آن وارد کرده، پرده برداشته بود. دمشق در 
نامه ای به دبیرکل سازمان ملل و رئیس شورای امنیت، خبر داد 
میزان آسیبی که از بازه زمانی ۲۰۱۱ تا نیمه نخست سال ۲۰۲۳ 
به حوزه نفتی این کشور توسط آمریکا و مزدورانش وارد شده، 

بالغ بر ۱۱5 میلیارد دلار است.

 افزایش ۱۰۰درصدی کشف سرقت های خشن در بندرعباس  
 گروه حوادث // فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس در 
جمع خبرنگاران از افزایش ۱۰۰ درصدی کشف سرقت های 
خشــن در بندرعباس خبر داد و به افزایش ۲۴ درصدی 
دستگیری خرده فروشان موادمخدر در محلات اشاره کرد.  
   به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ تیمــور دولتیاری که به 
مناسبت فرا رسیدن هفته فراجا در نشست با خبرنگاران سخن 
می گفت با اشــاره به عوامل متعدد بروز جرائم ســرقت اظهار 
داشــت: ســهل انگاري والدین در تربیت و همین طور کم کاری 
سیســتم آموزشي را می توان بیشــترین تأثیر در این خصوص 
دانست، متأســفانه افرادی که دست به سرقت می زنند اغلب از 
خانواده های قشر آسیب پذیر و کم بضاعت جامعه هستند، اغلب 
سرقت ها به دلیل بسترهای اجتماعی و فرهنگی است که موجب 
رخ دادن سرقت می شود و متأسفانه دستگاه های متولی در حوزه 
فرهنگی کم کاری هایی کرده اند که موجب شده این اتفاق بیفتد.

وی این را هم بیان داشت که استفاده از مخدرها و مواد توهم زا 
هم از دیگر مصادیق علل بروز سرقت در سنین نوجواني است. 

 وی با اشاره به اینکه شهید سعید پناهی فر کابوسی برای مخان 
امنیت و شیرمردی در عرصه تأمین امنیت بود، افزود: این شهید 
گرانقدر، شــاخصه های زیادی دارد که زبان از بیان آنها قاصر 
است. لذا همه ما هم قسم شدیم که هم بیشتر کار کنیم و هم وقت 

بگذاریم که شرمنده این شهید والا مقام نشویم. 
  به گفته فرمانده انتظامی شهرســتان بندرعباس سن شروع به 
سرقت کاهش یافته اســت، این یعني زنگ خطري جدي براي 
خانواده هایي که فرزندان نوجوان در خانه دارند و خطر سرقت را 
دست کم می گیرند، افرادی که به اتهام های مختلف دستگیر شده اند 
که به خاطر نیازهــاي مادي، حتی زیاده خواهی و خودنمایی و 
جسارت هاي کاذب سر و کارشان به کانتري و آگاهي و دادسرا 
رسیده است و نامشان به عنوان بزهکار در پرونده ها ثبت می شود. 

 اجرای موفق طرح امنیت محله محور 
  فرمانده انتظامی شهرســتان بندرعباس  از اجرای موفق طرح 
امنیت محله محور در قالب برنامه های مقابله ای ،رســانه ای و 
فرهنگی خبر داد و اظهار داشــت: طرح امنیت محله محور با 
مشارکت ریش سفیدان محات، امامان جمعه و جماعت، بسیج، 
کانتری ها و پاسگاه ها اجرا می شــود که این طرح در راستای 
برخورد با ســارقان، مالخران، اراذل واوباش، جمع آوری ولگرد، 
معتادین مجرم متجاهر، دســتگیری خرده فــروش مواد مخدر، 

مشروبات الکلی و هنجارشکنان است. 
 تشکیل 2 هزار پرونده کالای قاچاق در سطح شهرستان 

بندرعباس 
   فرمانده انتظامی شهرســتان بندرعباس با اشــاره به اینکه  از 
ابتدای امســال  بیش از ۲ هزار پرونده کالای قاچاق با ارزشی 
بالغ  بر۲5۰ میلیارد تومان تشکیل شــده است که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل ۱۲ درصد افزایش برخورد قاچاق داشتیم، اذعان 
داشت: ۸۲۰  دستگاه خودرو سبک و سنگین و ۴۰ درصد فروند 

قایق در امر قاچاق توقیف و ۷۰۰ نفر متهم دستگیرشده اند.  
 کسب رتبه سوم کشوری در کمترین وقوع جرم 

   به گفته ســرهنگ دولتیاری، اســتان هرمزگان در رتبه سوم 
کشوری در بحث کمترین وقوع جرم و همچنین جزو استانهای 

برتر در امنیت کشوری قرار دارد.  
 وی پیشگیری از وقوع سرقت را مستلزم اقدامات پیشگیرانه و 
مشــارکت فعال همه سازمان ها و نهادها دانست و تصریح کرد: 
تعداد ۲۷ ارگان در آموزش و پیشگیری از جرائم دخیل هستند و 
افزایش سرقت ها عاوه بر کاهش احساس امنیت، می تواند امنیت 

عمومی جامعه را نیز به مخاطره بیندازد.  
  فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس با تأکید بر اینکه  پلیس 
در کمتریــن زمان ممکن به محل جرم  می رســد و با مجرمان 
مقابله می کند گفت: باید با برخورد قاطع با ســارقان و تشدید 
اقدامات پیشگیرانه به ویژه در محله های جرم خیز، محیط را برای 

فعالیت های مجرمانه ناامن کنیم. 
 جدی گرفتن مشارکت مردمی 

   سرهنگ دولتیاری عنوان کرد: برای دستیابی به امنیت اجتماعی 
مطلوب در جامعه، جدی گرفتن مشــارکت مردمی بسیار مهم 
است، لذا آگاهی بخشــی و آموزش و بالا بردن دانش انتظامی 
شهروندان ازجمله اقدامات مهم پیشگیرانه است که می تواند در 

کاهش وقوع سرقت نقش بسزایی داشته باشد. 
  وی تأثیر نقاط آسیب پذیر در محات مختلف، عدم روشنایی ، 
عدم دسترسی به پارکینگ، بافت های  فرسوده ، ساختمان های نیمه 
کار، عدم نگهبان در آپارتمان ها در وقوع جرم بسیار مهم دانست.  
فرمانده انتظامی شهرســتان بندرعباس با بیان اینکه طرح های 
متعدد  رعدآسا در ۶ ماهه نخست سال جاری اجرا شده است، 
به تشریح عملکرد در مدت زمان یادشده پرداخت و گفت: ۱۳ 
درصد افزایش دستگیری سارقان و مالخران نسبت به سال گذشته 

شــاهد 
بودیــم.  این مســئول انتظامی تصریح کرد: در حوزه کشــف 
سرقت های خشــن در شهرستان بندرعباس نیز نسبت به مدت 
مشابه سال قبل، ۱۰۰درصد افزایش داشته ایم که بیانگر آن است 
که تاش همکاران در طرح اجــرای طرح امنیت محله محور، 

خروجی خوبی داشته است. 
  وی در ادامه از افزایش 5۸ درصدی کشف سرقت ها خبر داد و 
گفت: فرمانده محترم  انتظامی استان هرمزگان تأکید نموده اند که 
در این مورد باید کشفیات صد درصدی داشته باشیم و خواب را 

بر هنجارشکنان و سارقان حرام کنیم. 
 مقابله با خرده فروشان مواد مخدر با جدیت در دستور 

کار پلیس شهرستان قرار دارد 
  فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس به افزایش ۲۴ درصدی 
دســتگیری خرده فروشــان موادمخدر در محات اشاره کرد و 
اذعان داشــت: افزایش کشف ۱۰۰درصدی سرقت های خشن، 
افزایش ۸ درصدی انواع مواد مخدر، کشــف ۲ میلیون و ۱۹5 
هزار لیتر ســوخت قاچاق، از دیگر اقدامات انجام شده پلیس 
در شهرستان بندرعباس طی ۶ ماهه نخست سال جاری است. 

  وی ادامــه داد: در زمینه جمع آوری معتادان مجرم متجاهر نیز 
۲۹ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش داشته ایم، با 
جمع آوری این افراد و انتقال به کمپ های ترک اعتیاد، نه تنها آمار 
سرقت خرد کاهش می یابد بلکه نمای شهر از حضور آنان پاک 
و حقوق عامه شهر رعایت می شود، البته پیشنهاد این است که در 
درون کمپ ها از این افراد، در انجام کارها بکارگیری شود و از 
همان جا، معیشت خانواده خود را تأمین کنند و سالم سازی نیز 

صورت گیرد که پیگیر این قضایا هستیم. 

  گروه حوادث //کارگردان سرشناس به بهانه 
دور کردن پلیدی از وجود دختران دانش آموز، 
ســه نفر را مورد آزار قرار داد . با شکایت سه 
دختر نوجوان، مرد میانســال و مربی زنی که 

دختران را اغفال می کرد، دستگیر شدند. 
  راز جنایت های سیاه آقای کارگردان از یک سال 
قبل و با شکایت دختر نوجوانی در پلیس آگاهی 
تهران فاش شد. نیا ۱5ساله که همراه مادرش به 
پلیس آگاهی آمده بود در شــکایتش گفت: »از 
طریق مربی یک آموزشگاه با این کارگردان آشنا 
شدم. خانم مربی می گفت که این مرد با اهورامزدا 
در ارتباط است و می تواند رذایل اخاقی و شیاطین 
را از انسان ها دور کند . او با این کار روح انسان را 

پاک می کند. تحت تاثیــر حرف های خانم مربی 
تصمیم گرفتم به دیدار کارگردان بروم. به خانه اش 
در شمال تهران رفتیم . کارگردان 5۰ساله ادعا کرد، 
چون نوجوان هستم می تواند تمام انرژی های منفی 
وجودم را پاک کند و بعد از آن به تمام خواسته هایم 
می رســم. او از خانم مربی خواست ما را در اتاق 
تنها بگذارد و برای دور کردن شیطان از تنم گفت 
لباس هایت را در بیار. من هم بدون این که به او و 
نقشه شومش شک کنم به خواسته اش عمل کردم 
اما آقای کارگردان مرا آزار داد و خواست در این 
رابطه با کسی حرف نزنم. خیلی شوکه شده بودم و 
وقتی به خانه آمدم مادرم با دیدن وضعیتم شــک 
کرد و ماجرا را برایش تعریف کردم. بعد به پلیس 

آگاهی آمدیم تا از این مرد شکایت کنیم. 
  همزمان با شرروع تحقیقات پلیسی، ماموران با 
دومین شکایت رو به رو شدند. این بار درسا ۱۷ساله 
در دام کارگردان گرفتار شــده بود. او در تشریح 
ماجرا به ماموران گفت: »از طریق مربی آموزشگاه 
با مرد میانسال آشنا شــدم. می گفت کارگردان و 
تهیه کننده سینماست اما او را نمی شناختم. به بهانه 
پاک کردن پلیدی هــا از وجودم مرا آزار داد. یک 
ماه سکوت کردم تا این که فهمیدم دوستم هم به این 
شیوه در دام مرد شیطان صفت افتاده و شکایت کرده 
است. به همین خاطر موضوع را به خانواده ام گفتم 
و برای شکایت به پلیس آگاهی آمدیم.« با شکایت 
مشابه سومین دختر، ماموران مرد 5۰ ساله را در 

ویایش در شمال تهران دستگیر کردند . همچنین 
خانم مربی که دختران را فریب داده و در دام این 
مرد گرفتار کرده بود هم بازداشــت شد.  نخستین 
جلســه تحقیق از دو متهم در شعبه ششم دادگاه 
کیفری یک استان تهران برگزار شد. در این جلسه 
سه دختر نوجوان به عنوان شاکی حضور داشتند .  
یکی از دختران گفت: »وقتی مرد میانســال ادعا 
کرد برای بیرون کشــیدن پلیدی ها از وجودم باید 
لباس هایم را درآورم، شک کردم و از اتاق بیرون 
آمدم اما خانم مربی مدعی شد خودش هم این کار 
را کرده و حالا پاک شده است. به حرف های خانم 
مربی اعتماد کردم و به اتاق بازگشتم. این زن مرا 
فریب داد و باعث شــد تسلیم خواسته شوم مرد 

کارگردان شوم.«
  یکــی دیگر از دختران هــم گفت: »چند دختر 
دیگر هم در دام این دو متهم گرفتار شــده اند اما 
از ترس شــکایت نکرده اند. آنها باید به سزای کار 

خود برسند .«
  به گزارش خبرنگار جام جــم، درادامه نوبت به 
دفاع متهمان رسید که اظهارات متناقضی را مطرح 
کردند. خانم مربی ادعا کرد اتهام معاونت در آزار 
دختــران و اغفال آنها را قبول ندارد و خودش هم 
قربانی جنایت سیاه شده است. با دفاع متهمان قرار 
است جلسه دادگاه برای رسیدگی به اتهام این دو 
متهم برگزار شود و پس از آن قضات حکم پرونده 

را صادر کنند.

دام سیاه آقای کارگردان برای دختران نوجوان 
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شهرستان

الناز مطهری نژاد گروه شهرستان//    
پیشرفت  گفت:  هرمزگان  اســتاندار 
طراحی بندر جدید لنگه بررســی و 
اتخاذ  ادامه کار  تصمیمات لازم جهت 

شد.
  به گزارش خبرنگار دریا، نشست بررسی، 
احداث بندرگاه جدید بندرلنگه با حضور 
مدیران بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
و مدیــران اداره کل منابع طبیعی و محیط 

زیست استان و فرماندار به ریاست مهدی 
دوستی استاندار هرمزگان برگزار شد.

  در این نشست مطالعات اولیه، امکان سنجی 
و مکان یابــي بندرگاه جدیــد لنگه مورد 

بررسی قرار گرفت . مهدی دوستی استاندار 
هرمزگان، با اشــاره به در پیش بودن سفر 
رئیس جمهور به استان، تأکید کرد: هر چه 
سریعتر باید مقدمات عملیات اجرایی این 

بندر فراهم شود.وی عنوان کرد: با فاز بندی 
این بندرگاه، لازم است اجرای فاز اول آغاز 

شود.
  استاندار هرمزگان، خاطرنشان کرد: اداره 

کل منابع طبیعی استان موظف است ظرف 
یک هفته ۲۰۰ هکتار از اراضی مورد نیاز 
برای احداث فاز اول این بندرگاه را تحویل 
اداره کل بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان 

دهد. دوستی با تاکید بر لزوم بررسی های 
دقیق زیست محیطی، تصریح کرد: سازمان 
بنادر و دریانوردی متعهد خواهد شــد در 
صورت آسیب به هر اصله درخت، دو برابر 

جنگل کاری انجام دهد. 
  در این جلســه ضمن بررسی پیشرفت 
پروژه طراحی بندر مدرن لنگه درخصوص 
 ادامــه رونــد پــروژه تصمیمــات لازم 

اتخاذ شد.
افزایش صادرات غیرنفتی 

در بندر سیریک 
 النــاز مطهری نژاد - گروه شهرســتان // مدیــر بنادر و 
دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان، حجم ترانزیت کالا 
در ۶ ماهه ســال جاری از بنادر شرق این استان را ۳۱ هزار و 
۸۹۷ تن اعلام کرد که این میزان ترانزیت در مقایســه با مدت 
مشابه سال گذشته ۷۶ درصد افزایش داشته است.  به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ »حمیدرضا محمدحسینی تختی« با اشاره به 
جهش ۷۶ درصدی ترانزیت کالا در بنادر شــرق این اســتان 
اظهار داشــت: در ۶ ماهه سال جاری حجم عملیات تخلیه و 
بارگیری کالا به یک میلیون ۱۹۴ هزار و ۵۵۷ تن رســید  که 
عمده آن شامل صادرات، واردات، ترانزیت و کاپوتاژ است. وی 
ادامه داد: در ۶ ماه امســال در بخش صادرات غیرنفتی ۶۸۷ 
هزار و ۱۸۲ تن کالا به کشــورهای حوزه خلیج فارس صادر 
شده که نسبت به سال گذشته ۹ درصد افزایش به ثبت رسید. 
مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق هرمزگان گفت: 
ایــن میزان صادرات در بخش نفتی نیز ۶۹ هزار ۸۸۲ تن بوده 
که در این بخش ۴۹ درصد افزایش ثبت شــد.  محمدحسینی 
تختی میزان جابه جایی مسافر از پایانه های شرق استان را یک 
میلیون ۷۰۸ هزار و ۱۷۰ نفر اعلام کرد و افزود: بیش ترین آمار 
مربوط به بندر شهید حقانی به جزایر قشم و هرمز به میزان یک 
میلیون ۳۷۱ هزار و ۹۱۴ مسافر بوده که به نسبت سال گذشته 
۹ درصد افزایش به ثبت رســیده است. به گفته وی؛ در مسیر 
بین المللی بندر شــهید باهنر به بندر شارجه نیز با ۱۹ درصد 
افزایش نسبت به مدت مشابه سال گذشته،۹ هزار و ۵۶۳ مسافر 
جابه جا شدند.    مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق 
هرمزگان در بخش دیگری از افزایش ۳۴۳ درصدی صادرات 
غیرنفتی در بندر سیریک خبر داد. محمدحسینی تختی گفت: در 
۶ ماهه امسال مجموع عملیات تخلیه و بارگیری انواع کالا در 
بندر سیریک ۳۲ هزار و ۹۸ تن با ۱۱۹ درصد افزایش بوده که 
از این میزان ۵۲۶ تن مربوط به واردات است.  وی عمده کالای 
صادراتی را شامل میوه و تره بار، حبوبات و مصالح ساختمانی 
عنوان کرد و افزود: ۵۷۲  تن کالا از این بندر به کشــورهای 
حوزه خلیج فارس صادر شده که در این بخش نیز ۳۴۳ درصد 
افزایش ثبت شد.  مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق 
هرمزگان خاطرنشــان کرد: با فراهم شدن بستر مناسب برای 
پهلوگیری انواع شناورها در بندر سیریک، در این بازه زمانی 
۳۵ فروند شــناور در این بندر پهلو گرفته اند که ۴ فروند آن ها 

بالای هزار تن و ۳۱ فروند نیز زیر هزار تن بوده است.   

خبری

با حضور استاندار هرمزگان؛

 طراحي بندر جديد لنگه بررسي شد

  الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان // رئیس کل 
دادگستری هرمزگان در بازدید از معدن و کارخانه 
فرآوری ســنگ آهن تنگ زاغ، دستورات ویژه ای 
را برای رفع موانع و مشکلات توسعه این مجموعه 

صادر کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ رئیس کل دادگســتری استان 
هرمزگان اظهار داشت: در اجرای دستورات ریاست محترم 
قوه قضاییه مبنی بر لزوم بازدید میدانی مسئولان و بررسی 
اوضاع و شرایط از نزدیک برای حل ریشه ای مشکلات، 
در مجموعه بزرگ معدن تنگ زاغ حاضر شدیم.وی در 
ادامــه افزود: در جریان این بازدید درخواســت مدیران 
مجموعه بزرگ معدن و کارخانه کنســتانتره و فرآوری 
ســنگ آهن هماتیتی تنگ زاغ شهرستان حاجی آباد در 
خصوص حمایت دســتگاه قضایی به منظور رسیدگی به 

مسائل و مشکلات آنها مطرح شد.
  قهرمانی تصریح کرد: موضوعات متعددی در خصوص 
این معدن وجود دارد که نیاز به رسیدگی قضایی دارد و بر 
این اساس در بازدید میدانی امروز تدابیر لازم اتخاذ گردید 

و دستوراتی ویژه ای صادر شد. 
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان واگذاری اراضی مورد 
نیاز برای بهره برداری معدن تنــگ زاغ، احداث جاده  و 
محورهــای مواصلاتی و تأمین برق و آب مورد نیاز این 
مجموعه را از جمله مهم ترین مشــکلات مطرح شده از 
سوی مســئولین معدن تنگ زاغ حاجی آباد اعلام کرد 
و گفت: بر این اســاس مقرر شــد با برگزاری جلسه ای 
تخصصی با حضور مدیران و مسئولین دستگاه های اجرایی 
در هفته آینده به صورت ویژه به مشکلات و موانع توسعه 
این مجموعه بزرگ رســیدگی شــود.وی همچنین ابراز 
امیدواری کرد: با حمایت قاطع دستگاه قضایی زمینه رونق 
و اشتغال بیشتر در این مجموعه بزرگ معدنی فراهم گردد.

  قهرمانی خاطرنشــان کرد: مجموعــه معدن تنگ زاغ 
حاجی آبــاد یک نعمت بــزرگ خدادادی بــرای مردم 
هرمزگان و سراســر کشور است که به ۲۰ استان مختلف 

مواد معدنی ارسال می کند و بخش قابل توجهی از خوراک 
کارخانجات و صنایع مرتبط با سیمان، ذوب آهن و فولاد 
را تأمین می نماید. وی یادآور شــد: یکی از تدابیری که 
مجموعه دولت و استانداری هرمزگان در خصوص معدن 
تنگ زاغ این اســت که معدن مذکور در فازهای تکمیلی 
به یک مجموعه بزرگ صنعتی شــامل معدن و کارخانه 
کنســانتره و فرآوری سنگ آهن تبدیل شود که با ایجاد 
خطوط متعدد اعم از واحد خردایش، واحد نرمایش، واحد 
فرآوری و واحد آبگیری، محصولات متنوعی را تولید کند.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان با اشاره به اینکه خام 
فروشی و ارســال مواد معدنی از معدن تنگ زاغ به ۲۰ 
نقطه از کشور، توجیه اقتصادی ندارد، بیان داشت: اینکه 
مواد معدنی از استان هرمزگان به دیگر مناطق ارسال شود 
و پس از آن مجدداً به همین استان برگردد، موجه نیست و 
به همین دلیل تکمیل مجموعه تنگ زاغ و ایجاد واحدهای 
متعدد فرآوری در جهت کاهش هزینه ها و صرفه جویی 

در زمان و امکانات، بسیار حائز اهمیت است. 
  وی تأکید کرد: پرهیز از خام فروشی با راه اندازی کارخانه 
کنسانتره تنگ زاغ و تولید و صادرات محصولات متنوع، 
در واقع حلقه مفقوده زنجیره تولید است که دستگاه قضایی 
استان نیز در این خصوص هم در حوزه نظارت بر حقوق 
عامه و هم در جهت همکاری با دولت، برنامه های حمایتی 

خود را خواهد داشت. 
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان در بخش دیگری از 
ســخنان خود با اشــاره به اقدامات خوبی که از سوی 
مجموعه معدن و کارخانه فرآوری ســنگ آهن هماتیتی 
تنگ زاغ در راستای مسئولیت های اجتماعی انجام شده 
اســت، گفت: با پیگیری های دادستان عمومی و انقلاب 
حاجی آباد مجموعه معدن و کارخانه فرآوری ســنگ 
آهن هماتیتی تنگ زاغ، ایجاد ایســتگاه بین راهی برای 
اســتراحت رانندگان، تأمین آمبولانس و ماشــین آلات 
پیشرفته آتش نشانی را به جهت مجاورت با تونل تنگ زاغ 

در دستور کار خود قرار داده است.

رفع موانع توسعه معدن سنگ آهن 
حاجی آباد با دستور قضایی   گروه شهرستان // برداشــت لیموشیرین از هزار و ۶۵۰ هکتار 

از باغ های شهرستان رودان آغاز شــد.  فراز امیری مدیر جهاد 
کشاورزی رودان گفت: پیش بینی می شود امسال بیش از ۴۰ هزار 
تن محصول لیموشیرین از باغ های این شهرستان برداشت شود.

برداشت لیموشیرین تا اواسط آبان ادامه دارد.
  امیری گفت: رتبه نخســت سطح زیر کشــت و تولید لیموشیرین در 

هرمزگان به شهرستان رودان اختصاص دارد.او گفت: محصول برداشت 
شده در شهرستان، علاوه بر مصرف داخلی هرمزگان در سایر استان های 
کشور نیز عرضه می شود. به گزارش خبرگزاری صدا و سیمای هرمزگان؛ 
محصول لیمو شیرین از خانواده مرکبات، میوه ای پرخواص برای سلامتی 
و پرکاربرد است، چراکه لیمو شیرین به علت داشتن آنتی اکسیدان فراوان، 

موجب رفع تصلب شرائین )انسداد عروق خونی قلب( می شود.

آغاز برداشت لیمو شیرین از باغ های رودان

کمیسیون معاملات

آگهي فراخوان عمومي شماره 4- 1402 
          نوبت دوم

   سازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی قشم در نظر دارد 28 قطعه اراضی به شرح جداول ذیل در حوزه های آموزشی، ورزشی، فرهنگی و درمانی را با 
کاربری و مساحت مشخص به متقاضیان واجد شرایط به شرح جدول زیر واگذار )نوع واگذاری در اسناد می باشد( نماید.

شرایط حضور در فراخوان: 1-اشخاص حقیقی )برای آقایان داشتن کارت پایان خدمت و برای بانوان حداقل سن 18 سال تمام ( 
2- اشخاص حقوقی  3- به ازای هر شخص حقیقی یا حقوقی فقط یک قطعه در هر یک از کاربری های یاد شده چهار گانه می توانند در این فراخوان 
حضور داشــته باشند.  4- در شرایط برابر در خصوص اولویت درخواست اشخاص حقیقی یا حقوقی، با بومیان جزیره یا حداقل 5 سال دارای سابقه 

حضور در جزیره داشته، می باشند.
مهلت دریافت اســناد فراخوان: متقاضیان مي توانند پس از واریز مبلغ 1.500.000 ریال به حســاب شــماره 4651525348 با شناسه واریز 
99009803129 بانک ملت به نام سازمان منطقه آزاد قشم، از تاریخ 1402/07/09 تا  تاریخ  1402/07/18 جهت دریافت اسناد و مدارک مزایده 
مراجعه نمایند.  مهلت تحویل اسناد فراخوان: از تاریخ 1402/07/19  تا تاریخ 1402/07/29 )آخرین مهلت تحویل پیشنهادها پایان ساعت اداري 

مورخ 1402/07/29 مي باشد(
 محل دریافت و تحویل اســناد فراخوان: جزیره قشــم- اســکله بندر بهمن - مدیریت امور حقوقي و قراردادها - دبیر خانه کمیسیون معاملات. 

www. Qeshm.ir :تلفن35252150 - 076 و  فاکس 35241706-076 )کد پستی : 7951617444(  - آدرس الکترونیکی
سایر توضیحات:  به پیشنهاداتی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.

سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد فراخوان مندرج است. در صورت احراز شرایط واگذاری هزینه انتشار آگهی فراخوان به عهده افراد پذیرش 
شده می باشد. این فراخوان به منزله واگذاری نمی باشد.  1402/1051 م/الف

زمین های ورزشیزمین های آموزشی زمین های فرهنگی زمین های درمانی

دبیرخانه کمیسیون معاملات

ردیف

1
2
3
4

5

6

7

8

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

7

8

مساحت )مترمربع(

2.400
2.400

2.400

9.900

4.322

5.367

2.124

2.893

موقعیت
درگهان
درگهان
درگهان

درگهان
قشم - 
مهستان
قشم - 
مهستان
قشم - 
بهارستان
قشم- 
نریمان

موقعیت

درگهان
درگهان
درگهان
قشم - 
نریمان
قشم - 
بهارستان
قشم - 
بوستان
قشم - 
بوستان

قشم - شهرک 
ساحلی

ردیف

1

2

3

4

5

6

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

مساحت )مترمربع(

21.337
2.399
1.120

3.590

15.938

2.006

موقعیت
درگهان
درگهان
قشم - 
مهستان
قشم - 
سیستان
قشم - 
مهستان
نریمانقشم - 

ردیف

1
2
3

4

5

6

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

مساحت )مترمربع(

720
1.125

708
1.957

2.465

1.079

مساحت )مترمربع(

1.000
1.000
1.000

2.528

1.114

1.922

1.187

13.769

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

7

8

ردیف

1

2

3

4

5

6

7

8

موقعیت

درگهان
درگهان

هلر
قشم - 
مهستان
قشم - 
سیستان
قشم - 
بهارستان

توضیحات:کلیه مساحت های درج شده  به صورت تقریبی می باشد .

در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنيم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبيعی و آبخيزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

آگهی حق تقدم شرکت صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی استان هرمزگان )سهامی خاص( 
ثبت شده به شماره 18021 شناسه ملی14007214868

در اجرای ماده 169 لایحه اصلاحی قانون تجارت، باطلاع کلیه ســهامداران شــرکت صندوق حمایت از توســعه منابع طبیعی 
اســتان هرمزگان )سهامی خاص( ثبت شده به شــماره18021 می رســاند، که با عنایت به مصوبه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ 1402/03/09 و تفویض اختیار عملی نمودن افزایش ســرمایه به هیات مدیره، نظر به اینکه مقرر اســت سرمایه شرکت 
از مبلغ158.465.520.000 ریال به  مبلغ 250.000.000.000 ریال منقســم به 25.000.000  سهم ده هزار ریالی با نام و از 
طریــق )مطالبات -آورده نقدی یا تواماً و یا موارد دیگر مندرج ماده 158 لایحه اصلاحی قانون تجارت( افزایش یابد. لذا با توجه 
به ماده 166 لایحه اصلاح قانون تجارت هر صاحب ســهم دارای 0/58 سهم حق تقدم نسبت به یک سهم مالکیت خود را دارا 
می باشــد از کلیه سهامداران محترم شرکت درخواست می شود از تاریخ نشر این آگهی به مدت 60 روز از سلب حق تقدم خود 
از بخشــی از سهام جدید طبق ماده 167لایحه اصلاح قانون تجارت ضمن مراجعه به دفتر صندوق و اطلاع از میزان قدرالسهم، 
 نسبت به واریز وجه سهم خریداری شده اقدام و مبلغ اسمی خرید سهام را به حساب سپرده شماره 937895429 و یا شماره شبا 
    IR660160000000000937895429 این شــرکت نزد بانک کشــاورزی شعبه جهاد کشاورزی بندرعباس واریز و اصل 
فیش مربوطه را به دفتر شرکت واقع در بندرعباس بلوار امام خمینی سه راهی فرودگاه اداره کل منابع طبیعی و آبخیز داری استان 

هرمزگان صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی استان هرمزگان تسلیم نماید. 
بدیهی است پس از انقضاء مهلت مقرر، هیات مدیره می تواند سهام باقیمانده را به سایر متقاضیان واگذار نماید.

آگهی حق تقدم در خصوص افزایش سرمایه 
در شرکت صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی استان هرمزگان )سهامی خاص(

هیات مدیره شرکت 

برگزاری کلاس های آموزشی همیاران طبیعت در مدارس بندرلنگه

  الناز مطهری نژاد گروه شهرستان // رئیس 
اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
آموزشی  برگزاری کلاس های  از  بندرلنگه 
ویژه همیاران طبیعــت دانش آموزان در 

مدارس این شهرستان خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ حمید حســین پور 
گفــت: فرزندان ما آنطور که باید و شــاید با 
طبیعت آشــنا نیســتند، بنابراین می بایست 
موضوع آموزش و مشــارکت  را به خصوص 
در ســنین پایین با محوریت منابع طبیعی در 
دســتور کار قرار داد، اگر سعی کنیم این مقوله 
را به عنوان یک ماموریت ببینیم دیگر اتفاقاتی 

از نظیــر تخریب و تعرض به طبیعت که اکنون 
عرصه های ملی ومنابع طبیعی رخ می دهد را 

شاهد نخواهیم بود.
  حمید حســین پور با بیان این که اگر شاهد 
تخریب منابع طبیعی و محیط زیست هستیم، 
قطعا این افراد آموزش های کافی را در سنین 
پاییــن در باب اهمیت حفظ و پاســداری از 
طبیعت را دریافت نکــرده اند، وی تاکید کرد: 
اتفاقی که با همــکاری آموزش و پرورش در 
حال جریان است نهادینه کردن فرهنگ منابع 
طبیعی در کودکان است تا دانش آموزان علاوه 
بر دریافت کارت همیاران طبیعت، آموزش های 

موثر و مفید را در این خصوص دریافت نمایند. 
حمید حســین پور افزود: اجرای این طرح در 
قالب همیاران طبیعت می تواند دانش آموزان را 
با اهمیت وجود منابع طبیعی آشنا سازد و آنها 
را به افرادی دوستدار به حفاظت و نگهداری از 

طبیعت تبدیل کند.
  در پایان حمید حسین پور تصریح کرد: اتفاقی 
که با همکاری اداره آموزش و پرورش بندرلنگه 
در حال جریان است نهادینه کردن فرهنگ منابع 
طبیعی در کودکان است تا دانش آموزان علاوه 
بر دریافت کارت همیاران طبیعت، آموزش های 
موثر و مفید را در این خصوص دریافت نمایند.



فروردين :
با مشــکلی روبه رو می شــوید. روحیه خود را از 
دســت ندهید و این مشکل را پشت سر بگذارید. 
فردی پیشــنهادی وسوســه برانگیز برای افزایش 
درآمد با شما درمیان می گذارد، به نفع شماست که گوشتان به این 
پیشنهاد بدهکار نباشد و ثروتی که با هزارویک  زحمت بدست 
آورده اید را به راحتی از دســت ندهید. با شناخت نقاط ضعف و 
قدرت خود، درهای تازه ای از موفقیت را به روی خود باز کنید.  

  ارديبهشت :
بــا انجام کارهــای دلخواه، از شــر نگرانی و 
اضطرابی که گرفتار آن هســتید خاص شوید. 
پولی به دســتتان می رسد. بهتر است قسمتی از این پول را به 
کارهای انسان دوستانه اختصاص دهید. مطمئن باشید کار خیر 
شــما بدون پاداش نمی ماند و در آینده با رونق بیشتری در 
زندگی روبه  رو می شوید. دلتان گرفته و می خواهید سفره دلتان 

را پیش یکی از آشنایان باز کنید.  
  خرداد :

رویکردی مثبت و آینده نگرانه به زندگی در پیش 
بگیرید. به تاش هایتان ادامــه دهید و مطمئن 
باشید که فاصله چندانی با موفقیت ندارید. یکی از آشنایان به 
کمک شما می آید و زمینه افزایش درآمد تان را فراهم می کند. 
لطف این دوست را پیش خودتان نگذارید و در اولین فرصت 
محبت ایشان را جبران کنید.  اعضای خانواده در ظاهر رابطه 

خوبی با هم دارند، اما در باطن وضعیت فرق می کند.  
  تير :

امــروز با حجم زیادی از کارها روبه رو خواهید 
شد، اما انرژی لازم را بدست می آورید و خسته 
نخواهید شــد. پولی که برای خرید کالای مهمی نیاز دارید 
امروز به دستتان می رسد. موقعیت خرید کالای دلخواه خود 
را از دست ندهید و قبل از اینکه این پول خرج شود، کالای 

دلخواه را سفارش دهید. 
  مرداد :

با هزینه ای غیرمنتظره روبه رو می شــوید. برای 
رفع این هزینــه از پس انداز خود کمک بگیرید. 
این شرایط را به خاطر داشته باشید و اگر نمی خواهید گرفتار 
مشــکات مالی شوید، در آینده بیشــتر به فکر پس انداز و 
صرفه جویی باشــید. روحیه تاش گری دارید و شــبانه روز 
کار می کنید. قبل از اینکه این روحیه شما را به بستر بیماری 
بیندازد، کمی به خودتان استراحت دهید. انرژی و تمرکز خود 

را با کارهای پیش پاافتاده هدر ندهید.
 شهريور :

اهمیتی به نظرهای پدر و مادر یا بزرگان فامیل 
نمی دهید و این وضعیت آنها را حســابی از شما 
دلخور کرده است. ادامه این رفتار اصا به صاح شما نیست 
و در اولین فرصت به پدر و مادر یا بزرگان فامیل ثابت کنید 
که اهمیت خاصی برای آنها قائل هستید و احترام بیشتری به 
آنها بگذاریــد.   به لحاظ مالی روز خوبی را آغاز کرده اید و 
از جایی که انتظارش را نداشــتید، سودی روانه حساب های 

بانکیتان خواهد شد. 
 مهر :

با فکرکردن به نکته هــای مثبت زندگی، انرژی 
بگیرید و روحیه خودتان را حفظ کنید. به لحاظ 
مالی اوضاع مناسبی ندارید و مدتی است که درآمد چندانی 
روانه حساب های بانکی شما نشده. غم به دل خود راه ندهید،  
این شرایط در آینده ای نزدیک تغییر می کند و اوضاع مالیتان 

بهبود می یابد. 
 آبان :

امروز فرصتی بــرای هنرنمایی پیــدا می کنید. 
مهارت های خود را به رخ دوســتان و آشنایان 
بکشــید و ثابت کنید که انسان توانمندی هستید. اگر تاکنون 
عاشق نشده اید، امروز به محبوبی نرد عشق می بازید و صد دل 
عاشق ایشان می شوید، این عشق را غنیمت بدانید و دریچه 
قلبتان را به روی عشــقی سوزان و آتشــین باز کنید. اتفاق 

ناخوشایندی در محل  کار یا منزل انتظار شما را می کشد.
   آذر :

مهارت های جدیدی فرا بگیرید و با یادگیری علم 
و دانش، شرایط بهتری را برای پیشرفت در کار و 
زندگی فراهم کنید. به خاطر داشته باشید که عقل سالم در بدن 
سالم است و بیشتر مواظب سامتیتان باشید. فرد باتجربه ای 
سر راه شما قرار می گیرد. پای صحبت های این فرد بنشینید و 

تجربه های ایشان را به کوله بار زندگیتان اضافه کنید. 
 دی :

روز حساسی را در پیش دارید و به صاحتان است 
که بیشتر از همیشه مواظب سامتیتان باشید. احتمال 
زیادی وجود دارد که مرتکب اشتباه بزرگی شوید. به نفع شماست 
که بیشتر از همیشه مواظب رفتار خود باشید و کاری نکنید که در 
آینده پشیمانی شما را به دنبال داشته باشد.  مواظب حرفهایتان 
نیستید و گفته هایی که می زنید زمینه دلخوری اطرافیان را فراهم 
می کند، امروز زمان مناسبی است که به این روحیه خاتمه دهید. 

   بهمن :
روز را با اعتمادبه نفس و انگیزه آغاز کرده اید، این 
روحیــه در طول روز یار و یاور شــما برای حل 
مشکات باقی خواهد ماند. با مشکلی مالی روبه رو خواهید شد. 
برای حل این مشکل آماده باشید و با دریافت کمک از دوستان 
و آشنایان، گرفتاری را پشت سر بگذارید. اهمیت زیادی به انجام 

درخواست های اطرافیان می دهید و از خودتان غافل شده اید. 
  اسفند : 

انســان آرامی هستید و همیشه از حاشیه ها دوری 
می گیرید، این رویکرد امروز به کمک شما می آید 
و به رغم اینکه مشــکات زیادی در اطرافتــان وجود دارد، 
آرامشِــتان را حفظ خواهید کرد. قرار است تغییراتی در منزل 
انجام دهید، اما مواظب باشید این تغییرات هزینه هنگفتی روی 
دست شما قرار ندهد. وقتی برای اعضای خانواده نمی گذارید، 

ادامه این رویکرد فاصله ای عمیق میان شما ایجاد خواهد کرد.
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  گزارش اختصاصی // احیای بافت های فرسوده 
در کشــور بعد از زلزله غمبار بم و فوت ده ها 
هزار نفــری براثر فروریختن خانه های قدیمی 
فرســوده این شــهر ومدفون شدن ساکنان 
زیر آوار خانه ها با جدیت بیشتری مطرح شد 
و در دو دهه گذشــته و در دولت های مختلف 
با فراز و نشــیب هایی این طرح اجرا شد، اما 
بدلیل بی توجهی یا کم توجهی برخی دولت ها 
 به حوزه احیای بافت های فرســوده، همچنان 
بافت فرسوده در کشور در حال افزایش است. 

 در اســتان هرمزگان و شــهر بندرعباس بیشــتر 
اماک در بافت فرسوده و محات حاشیه ای فاقد 
سند هســتند و از دریافت تسهیات نوسازی بافت 
فرســوده محرومند که بعد از وقفه ای طولانی، در 
دولت ســیزدهم در نیمه دوم سال گذشته قرار شد 
بــه این اماک واماکی که قبل از ســال ۱۳۹۴ در 
اراضی دولتی ساخته شــده اند، سند داده شود که 
تا ۲۰۰متر بصورت قیمت منطقه ای و مابقی متراژ 
اماک نیز با نرخ کارشناسی محاسبه شوند که برخی 
از خانواده های محروم ســاکن در این مناطق توان 
پرداخت همین مبالغ را نیز ندارند. برخی از اماک 
نیز در محات و مناطقی قــرار دارند که متعلق به 
دولت نیست و به شهرداری ها تعلق دارند که شورای 
شهر بایســتی نرخنامه دهد و برای محاتی مانند 
آیت ا... غفاری، کوی ملت و... که بیشــتر ساکنان 
توان پرداخت ایــن هزینه ها را ندارند و برخی هم 
که مراحل اداری را انجام داده اند و مدارک شــان 
از مدت ها قبل به ثبت اســناد تحویل داده شــده 
است، همچنان سندشــان صادر نشده است. برخی 
محات مانند اسام آباد که بخشی از اراضی به بنیاد 
مستضعفان تعلق دارد و این نهاد اعام کرد سهمش 
را بصورت رایگان به ساکنان واگذار می کند و این 
اقدام شروع شد، اما تعداد زیادی از ساکنان این محله 
از جمله ساکنان کوچه دلاوران ۷ که بارها گزارشش 
را منتشر کردیم نیز که بایستی استعام موقعیت ملک 
شــان را از شــهرداری به بنیاد ببرند، شهرداری در 
اســتعام قید می کند که این ملک موقعیت تجاری 
دارد و درحالیستکه اگر در آن منطقه و کوچه طرح 
بازگشــایي اجرا شود و خانه ای در پاک اول قرار 
گیرد، شاید در آینده ملک موقعیت تجاری پیدا کند 
که برخی از ســاکنان که چهار دهــه در آن کوچه 
ساکنان هستند، همواره به آنها گفته شده که خیابانی 
احداث می شود وبعد از چهار دهه از خیابان کشی و 
بازگشایي معبر خبری نیست و چهار دهه دیگر نیز 
شــاید اقدامی نشود و فقط این موضوع باعث شده 
به آنها بگویند موقعیت ملک تجاری اســت و بنیاد 
مســتضعفان هم گفته به اماک با موقعیت تجاری، 
اراضی اش را رایگان واگذار نمی کند و ســاکنان 
نتوانسته اند ســند اماک را اخذ نموده و با استفاده 
از تسهیات نوسازی، نسبت به بازسازی اماک شان 

اقدام نمایند. 
  با وضعیت فعلی بســیاری از اماک فرســوده در 
این مناطــق بیم آن می رود کــه درصورت وقوع 
زلزله ای با درجه ریشتر بالا که مرکزش در شهری 
مانند بندرعباس باشــد، ده ها هزار ملک فرسوده 
فروبریزد و صدها هزار نفر از ســاکنان در زیر آوار 
این اماک قدیمی و فرسوده مدفون شوند که بایستی 
تا قبل از وقوع این فاجعه انسانی، از کشتار و دفن 
دست جمعی خانواده های محروم حاشیه نشین در 

این مناطق تدبیری اندیشیده شود.  ساکنان  محات 
حاشــیه ای و بافت فرســوده بندرعباس همچنان 
از بســیاری از امکانات محرومنــد واز تبعیض ها 
ناراضی انــد و در دو دهه اخیر گزارش های زیادی 
را از این مناطق منتشــر کردیم، اما متاسفانه اقدام 
مناسبی برای بازگشایي معابر، کمک به مردم برای 
احیای بافت های فرسوده، افزایش خدمات رسانی، 
ارتقای امنیت و... صورت نگرفته است و وضعیت 
این مناطق تغییر محسوسی نداشته است. در دولت 
ســیزدهم و در طرحی اعام شده است که اماک 
فرسوده را با اماک نوساز یا زمین معاوضه می شود 
که البته حتی برای اجرای این طرح بایستی اماک 
سند داشته باشند که بسیاری از اماک بنا به دلایل 
اقتصادی خانواده ها و موضوعاتی که شرحش را در 
بالا نوشــتم، موفق به اخذ سند نشده اند که بایستی 
در گام نخست موانع برطرف و تمام اماک سند دار 
شوند و سپس برای بازسازی یا تعویض اقدام شود. 

  عملیــات اجرایــی طرح کلید بــه کلید در 
بافت های فرسوده به زودی آغاز می شود 

  مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران از 
افزایــش بانک های عامــل در رابطــه با اعطای 
تسهیات نوســازی در بافت های فرسوده خبر داد 
و گفــت: مالکان در محات فرســوده در صورت 
واگذاری ملک خود به دولت می توانند زمین یا واحد 
نوسازی شده با ۴۰ درصد تخفیف دریافت کنند که 
 به زودی عملیات اجرایی در سراســر کشور، آغاز 
خواهد شــد. به گزارش خبرنــگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی، محمد آئینی معاون وزیر راه 
و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران با اشــاره به این که انبوه ســازان، سازندگان ، 
توسعه گران ، سرمایه گذاران، انگیزه کافی برای ورود 
به محات و بافت فرســوده را ندارند، اظهارکرد: 
آن ها نیازمند بسته های تشویقی موثر هستند که با 
 استفاده از آن بتوانند نامعادله را به معادله اقتصادی 

تبدیل کنند.
  مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره 
به این که در محدوده بافت های فرسوده چنانچه هر 
فردی به هر طریقی مبادرت به نوســازی بناهای 
فرســوده داشته باشد، از مزایای بسته های تشویقی 
۱۹ گانه بهره مند خواهد شد، گفت: انتظار داریم همه 
شهرداری ها بسته های تشویقی را که تکلیف قانونی 

است، اجرا کنند.
  رئیس هیأت مدیره شــرکت بازآفرینی شــهری 
ایران، تصریح کرد: متقاضیان می توانند شکایت ها 
و گزارش های خــود را در رابطه با عدم همکاری 
شهرداری ها در اجرای بسته های تشویقی ۱۹ گانه 
را از طریق تارنمای شرکت بازآفرینی شهری ایران 

به آدرس )www.udrc.ir( یا به سامانه پیامکی 
۳۰۰۰۸۶۱۲ اطاع دهند. 

  مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران اظهارکرد: 
در بافت های فرسوده به دلیل مخاطرات احتمالی و 
حوادث غیر مترقبه نظیر زلزله، سیل و ... راهی جز 
شتاب بخشــی به نوسازی بناهای فرسوده نداریم و 
این امر جز همیاری و مشــارکت مردم امکان پذیر 

نیست.
 عملیات اجرایی طرح کلید به کلید به زودی 

آغاز می شود
  آئینی همچنین به طرح کلید به کلید در بافت های  
فرسوده شــهری ) موضوع بند ث تبصره ۱۱قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۲( اشاره کرد و گفت: مالکان در 
محات فرسوده در صورت واگذاری ملک خود به 
دولت می توانند زمین یا واحد نوسازی شده با ۴۰ 
درصد تخفیــف دریافت کنند که به زودی عملیات 

اجرایی در سراسر کشور، آغاز خواهد شد.
  معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در آینده نزدیک 
»طرح جهادی تبیین مشوق های نوسازی مسکن« با 
مشارکت مردم اجرا می شود که براساس آن گروه های 
جهادی، بســیج محات، دانشــجویان و نیروهای 
داوطلب بــا مراجعه به درب منــازل در محات 
هدف، تمامی مشوق های دولت و شهرداری ها اعم 
از بسته های اداری، مالی، شهرسازانه و زمین معوض 
را به صورت چهره به چهره به اطاع مردم خواهند 

رساند.
  بازآفرینی نیازمند کار جهادی است

  وی با اشــاره به این کــه در طرح جهادی تبیین 
مشوق های نوسازی مسکن از تمامی ظرفیت های 
شهرداری ها نظیر دیوارنوشــت در سطح محات 

فرسوده استفاده خواهد شد، توضیح داد: در جلسه 
اخیر شورای عالی مســکن، رییس جمهور بر کار 
جهادی برای تسریع در نوسازی بافت های فرسوده 
تاکید و اعام کرد، موضوع بازآفرینی شهری نیازمند 
کار جهادی است. دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری 
پایدار با اشــاره به حمایت صد درصدی وزیر راه 
و شهرســازی از حوزه بازآفرینی شــهری، گفت: 
هم اکنون، مشــکل  هزینه بیمه در صــدور پروانه 
ساختمانی در محات فرسوده با همراهی و همکاری 
نمایندگان مجلس شورای اسامی و شورای نگهبان 

حل شده است.
  افزایــش بانک هــای عامل بــرای پرداخت 

تسهیلات نوسازی بافت های فرسوده
  مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در گفتگو 
با برنامه روی خط اقتصاد شبکه رادیویی اقتصاد از 
افزایش بانک های عامل در رابطه با اعطای تسهیات 

نوسازی در بافت های فرسوده خبر داد.

املاک فرسوده ای که هنوز بی سند مانده اند

اجراي طرح کليد به کليد 
در بافت فرسوده هرمزگان قفل است

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران  از افزایش بانک های عامل در رابطه با اعطای تسهیلات نوسازی در بافت های فرسوده خبر داد

علی زارعی/دریا
daryaz           @gmail.com1359

,,
با وضعیت فعلی بسیاری از املاک 
فرســوده در ایــن مناطــق بیم آن 
می رود که درصورت وقوع زلزله ای 
با درجه ریشتر بالا که مرکزش در 
شــهری مانند بندرعباس باشــد، 
ده ها هزار ملک فرسوده فروبریزد 
و صدها هزار نفر از ساکنان در زیر 
آوار این املاک قدیمی و فرسوده 

مدفون شوند

,,
در دو دهــه اخیــر گــزارش های 
زیــادی را از ایــن مناطق منتشــر 
اقــدام  متاســفانه  امــا  کردیــم، 
مناسبی برای بازگشایي معابر، کمک 
به مردم بــرای احیــای بافت های 
فرسوده، افزایش خدمات رسانی، 
ارتقای امنیت و... صورت نگرفته 
است و وضعیت این مناطق تغییر 

محسوسی نداشته است.

یادداشت

  بسیاری از ما ایرانیان سال ها کار و تلاش می کنیم تا 
در سن پیری بتوانیم با دریافت مستمری از سازمان های 

بیمه گر، زندگی آرامی داشته باشیم. 
  یکی از بزرگترین ســازمان های بیمه گر کشــور، سازمان 
تأمین اجتماعی اســت که بیش از نیمی از جمعیت کشــور 
را تحت پوشــش خود دارد. این سازمان اقشار مختلفی از 
جامعه از جمله کارمندان، اصناف، کارگران و مشاغل مختلف 
را تحــت حمایت قرار داده و شــاغان در صنوف مختلف 
با بیمه پردازی در این ســازمان، در ســنین بالا و براساس 
سابقه بیمه پردازی از خدمات بازنشستگی یا دیگر خدمات 
بهره مند می شوند. بخشــی از جامعه که از خدمات سازمان 
تامین اجتماعی کمتر بهــره برده بودند، کارفرمایان کارگاه ها 
بودنــد که در برخی موارد از پرداخت حق بیمه محروم و به 
طبع آن از دریافت خدمات این سازمان نیز بهره ای نمی بردند 
اما ســازمان تأمین اجتماعی این مشکل را نیز رصد کرده و 
سازوکاری طراحی کرده است تا کارفرمایان نیز بتوانند خود 
را بیمه نمایند و در ســال های آتی از خدمات بازنشستگی 

بهره مند شوند. 
  با توجه به سیاســت های کلی تامین اجتماعی اباغ شده 
از ســوی مقام معظم رهبری مبنی بر ایجاد نظامی کارآمد، 
توانمندســاز، عدالت بنیان، کرامت بخــش و جامع برای 
تامین اجتماعی همــگان و نامگذاری ســال جاری تحت 
عنوان ســال مهار تورم و رشد تولید و به منظور ارج نهادن 
به کارفرمایان و فعالان عرصه تولید و اشــتغال و همچنین 

ایجــاد وحدت رویه به رفــع ابهام واحدهــای اجرایی و 
بازنگری صورت گرفته در برخی موارد در خصوص نحوه 
شمول و بیمه پردازی کارفرمایان کارگاه های مشمول قانون 
تامین اجتماعی اعم از مدیرعامــل و اعضای هیئت مدیره، 
این سازمان بیمه کارفرمایان اشخاص حقوقی غیردولتی و 
کارفرمایان صنفی که همان افراد حقیقی هستند را در دستور 

کار قرار داده است.
   کارفرمایان اشخاص حقوقی غیردولتی از این پس می توانند 
نام خود را در لیســت بیمه کارگاه با عنوان شــغلی صرفا 
مدیرعامل و یا اعضای هیئت مدیره و با دســتمزد مشمول 
حق بیمه قرار دهند تا برای آنها سابق بیمه لحاظ شود. برای 
ارسال لیست حق بیمه کارفرمایان چنین کارگاه هایی، الزامی 
برای داشــتن کارگر مشــمول قانون کار و تأمین اجتماعی 
وجود نــدارد و کارفرما می تواند به تنهایــی و برای خود 
لیســت حق بیمه ارسال نماید. کارفرمایان اشخاص حقیقی 
نیز که تمایل به پرداخت حق بیمه در قالب ارســال لیست 
حق بیمه هســتند نیز می توانند نام و مشخصات خود را در 
لیست حق بیمه قرار داده و نسبت به بیمه پردازی اقدام نمایند. 
نکته قابل ذکر در این موضوع نیز این اســت که کارفرمایان 
اشــخاص حقوقی غیردولتی و کارفرمایان اشخاص حقیقی 
به دلیل اینکه مشمول قانون کار نمی باشند، از پرداخت سه 
درصد حق بیمه بیکاری معاف هســتند. به این ترتیب یکی 
از دغدغه های کارفرمایان که بیمه کردن خود بوده، توســط 
ســازمان تامین اجتماعی برطرف شده است و این افراد اگر 
تمایل دارند که توســط این سازمان بیمه شده و در آینده از 
خدمات سازمان تامین اجتماعی بهره مند شوند اکنون می توانند 

نسبت به بیمه پردازی خود اقدام نمایند.

سازمان تأمین اجتماعی کارفرمایان را بیمه می کند 

امین زارعی/دریا
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  گروه اقتصادی// با حضور اســتاندار 
هرمزگان طــرح توســعه اراضي ۲ 
هزار و ۴۰۰ هکتاري پشــتیبان بندر 
شهیدرجایي مورد بررسي قرار گرفت.

  بــه گــزارش خبرنگار دریا؛ اســتاندار 
هرمــزگان، در این نشســت که با حضور 
جمعــي از مدیــران و کارشناســان این 
حوزه برگزار شــد با بیان اینکه در برخی 
از حوزه هــا بیش از حد برروی توســعه 
زیرساخت های فیزیکی تمرکز شده است، 
گفت: در بســیاری از مــوارد می توان با 
اعمال اصاحات در مدیریت بندری نتایج 
موردنظر را به دست آورد. وی اظهارداشت: 
برای افزایش ظرفیت بندری کشور صرفا 
ســاختن بنادر جدید کارساز نیست بلکه 
بندری،  باید روی موضوعــات مدیریت 

ارتباطــات بین المللــی و هماهنگی تمام 
نرم افزاری  و  ســخت افزاری  موضوعات 

تمرکز کنیم.
 اســتاندار هرمزگان با اشــاره به بخش 
صنعت در استان، گفت: یکی از مشکات 
هرمزگان، این اســت که میان شهرک های 
با شــهرک های صنعتی  صنعتی اســتان 
اســتان های فات مرکــزی، مانند یزد و 
اصفهان هیچ تفاوتی وجود ندارد. وی ادامه 
داد: متأسفانه شــهرک های صنعتی استان 
نتوانسته اند به درستی از مزیت مجاورت با 
دریا استفاده کنند بر همین اساس به دنبال 
تعریف محدوده هایی هستیم که بتوانیم دریا 
را نیز در صنعت استان نقش دهیم و برای 
این منظور بر اســاس واردات مواد اولیه و 

فراوری در آن ها نیز برنامه ریزی می کنیم.

مهدی دوستی، با اشاره به اهمیت فعال سازی 
بانکرینگ در اســتان هرمــزگان، گفت: 
ما مشــکلمان در بانکرینگ صرفا تولید 
سوخت نیست در حالی که تمرکز خود را 
برروی سوخت کم سولفور گذاشته ایم بلکه 
اصلی ترین چالش مسائل مالی و بازاریابی 

به ویژه تنوع بخشی به خدمات است.
  در این جلسه طرح توسعه پسکرانه ۲۴۰۰ 
هکتاری بندر شهید رجایی مورد بررسی 
قرار گرفت و ضمن بررسی پیشرفت پروژه 
درخصوص ادامه فرایند ســاخت و آماده 
ســازی فاز اول تصمیم گیری لازم انجام 
شــد. همچنین مقرر شد جهت تهیه بسته 
اصاحات فرایندی در بندر شهیدرجایی از 
ظرفیت مشاور مدنظر سازمان بنادر استفاده 

گردد.

با حضور استاندار هرمزگان: 
طرح توسعه ۲۴۰۰ هکتاری بندر شهیدرجایی 

مورد بررسی قرار گرفت

امروز؛  آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده تابستان
گروه اقتصادی //  معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات 
بر ارزش افزوده تابســتان سال جاری امروز ۱۵ مهرماه 

است. 
  محمدتقی پاکدامن با بیان اینکه مهلت ارائه اظهارنامه دوره 
دوم )فصل تابستان( سال جاری پانزدهم مهرماه است، اظهار 
داشت: مطابق قانون مالیات بر ارزش افزوده، مودیان مالیاتی 

مکلف به ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده و پرداخت 
مالیات و عوارض متعلق حداکثر تا ۱5 روز پس از پایان هر 

دوره )فصل( هستند.
  به گزارش ایرنا؛ وی خاطرنشان کرد: مودیان مالیات بر ارزش 
افزوده با مراجعه به ســامانه درگاه ملی خدمات الکترونیک 
سازمان امور مالیاتی به نشانی اینترنتی my.tax.gov.ir نسبت 

به انجام تکالیف قانونی خود اقدام کنند.
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جایگاه  بندرعباس  غــرب  اختصاصی//  گزارش 
صنایع مختلفی است که از جاده هیبت برخی از 
تأسیسات صنعتی آنها مشخص است. از روستای 
بستانو که عبور کنید جرثقیل های زرافه ای و دو 
حوض خشک شرکت کشتی سازی و فرا ساحل 
ایران  نمایان می شود. اینجا ایزوایکو، بزرگ ترین 

زیرساخت دریایی کشور است.
  اولیــن چیزی که نظر را به خود جلب می کند وجود 
دو حوض خشک تقریباً خالی است. جالب است بدانید 
حدود ۲ ســال پیش ایزوایکو در زیرساخت حوض 
خشــک خود میزبان ۷ کشتی غول پیکر بود و جنب 
وجوش و تکاپو در این مجتمع صنعتی به وضوح دیده 
می شد. حال با اندکی درنگ و مقایسه ی تصویری که 
ســابق بر این از شرکت مجتمع کشتی سازی و صنایع 
فراساحل ایران در ذهن داشتیم با وضعیت کنونی به این 

نتیجه خواهیم رسید که احتمالاً اتفاقی افتاده یا چیزی 
سر جای خود نیست. بررسی های ما نتایج اسف بار و 
ناامیدکننده ای داشت که شرح آن در گزارش پیش رو 
آمده اســت. ایزوایکو بزرگ ترین زیرساخت دریایی 
کشور، سرگذشت پرفرازونشیبی دارد. این صنعت در اثر 
سال ها رکود تا مرز ورشکستگی پیش رفت تا جایی 
که امام جمعه وقت بندرعباس آیت الله نعیم آبادی نام 

کشتی نسازی را بر آن نهاد.
  حمید رضائیان مدیرعامل سابق کشتی سازی بسیار 
تاش کرد تا در اواسط دهه نود این صنعت ورشکسته را 
دوباره احیا و به درآمد رساند. همه چیز در ایزوایکو در 
مسیر رشد و پیشرفت بود. اعتماد ازدست رفته دوباره 
به این صنعت بازگشــته بــود و کارفرماهای ناراضی 
مثل شرکت ملی نفت کش ایران و شرکت کشتی رانی 
جمهوری اسامی دوباره همکاری خود را با ایزوایکو 
آغاز کرده بودند. با رفتن رضائیان، اســماعیل صادقی 
مدت کوتاهی سکان هدایت ایزوایکو را در دست گرفت 
و پس ازآن دکتر سلمان ضربی قریب به یک سال و نیم 

است که بر صندلی مدیرعاملی ایزوایکو تکیه زده است. 
پیش از همه چیز به دنبال مصاحبه ی ضربی در ابتدای 
نشستن بر صندلی مدیرعاملی ایزوایکو گشتیم. او در 
ششــم بهمن ۱۴۰۰ در یک نشست خبری مطالبی را 
مطرح نمود که بسیار جالب و امیدبخش بود. در ادامه 
با طرح بخش هایی از این مصاحبه به بررسی آنچه در 

یک سال و نیم گذشته رخ داده می پردازیم.
  نارضایتی شرکت ملی نفت کش

  در مصاحبه ضربی در خصوص همکاری با شــرکت 
ملی نفت کش و کشــتی رانی می خوانیــم: ایزوایکو 
همکاری بسیار خوبی را با شرکت ملی نفت کش دارد 
و شرکت کشتیرانی نیز اخیراً چهار فروند کشتی را برای 
تعمیر به یارد ایزوایکو اعزام کرده اســت. ارتباط ما با 
این دو شــرکت به نحوه احسن پیش می رود. با توجه 
به اینکه در حال حاضر حوض خشک ایزوایکو میزبان 
هیچ کدام از کشتی های شرکت ملی نفت کش و کشتی 

رانی نیست کنجکاو شدم تا علت را بررسی کنم. 
 زمان تعمیر کشتی های نفت کش پیش از حضور ضربی 
در ایزوایکو روندی نزولی را طی می کرد. بررســی ها 
نشان می دهد که زمان تعمیرات از ۲۸ روز تا ۳۲ روز 
متغیر بوده است. این در حالی است که پس از حضور 
ضربی نه تنها زمان ســیری صعودی داشته و به مدت 
زمان خواب شناورها افزوده شده بلکه کیفیت تعمیرات 

نیز مورد رضایت شرکت ملی نفت کش نبوده است.
  عملکــرد اجرایــی ضعیف، فاجعــه ی ملی 

می آفریند
  ضربی در نشســت مطبوعاتی خود گفت: در راستای 
بهبود ارائه خدمات به مشتریان، پتانسیل های جدیدی را 
در حوزه نفت و گاز و صنایع دریایی در اختیارداریم و 
برای تکمیل فرآیند ساخت کشتی در مجتمع ایزوایکو 
با شرکای خارجی در حال مذاکره هستیم و همچنین از 

ظرفیت های منطقه در این باب استفاده خواهیم کرد.

بررسی ها حاکی از این است که در خصوص پروژه ی 
فاز ۱۱ پــارس جنوبی و میدان نفتی فروزان مکاتبات 
متعددی با ایزوایکو انجام شده که کارفرماها در تمامی 
این مکاتبات به عــدم انجام تعهــدات و تأخیرهای 
غیرمنطقی پروژه ها اشاره کرده اند. برخی کارشناسان 
سازه های فراساحلی معتقدند با توجه به عملکرد تیم 
فعلــی در تصمیم گیری و اجرای پــروژه امکان اقدام 
حقوقی و قطع همکاری این کارفرمایان با ایزوایکو دور 
از ذهن نیســت.  تلنگری که همــه را به فکر فرو می 
برد  آغاز توســعه میدان مشترک گازی پارس جنوبی  
توسط قطر اســت. این میدان گازی مشترک بین ایران 
و قطر اســت که بزرگترین میدان گاز طبیعی در جهان 
و دارای 5۰.۹۷ تریلیــون متر مکعب گاز و تقریباً ۷.۹ 
میلیارد متر مکعب میعانات گازی طبیعی است. اخیرا 
دولت قطر طی مراسمی با حضور امیر این کشور کلنگ 
توسعه فاز جدید میدان گازی مشترک »شمال/پارس 
جنوبی« را به زمین زد.  و این درحالیســت که هنوز 
پروژه فاز ۱۱ پارس جنوبی که به شرکت کشتی سازی 

و فرا ساحل ایران سفارش داده شده بود تکمیل نشده و 
آماده بهره برداری نمی باشد.

  بدیهی است وقتی ابعاد پروژه ملی باشد خسارت های 
احتمالی نیز در ابعاد ملی رخ می دهد. با توجه به اینکه 
ایزوایکو در بخش سازه های فراساحلی با چالش های 
جــدی مواجه بوده و میدان نفتی فروزان با میدان نفتی 
مرجان کشور عربستان صعودی مشترک است عملکرد 
ضعیف اجرایی در ایزوایکو در صورت تداوم باعث به 
وجود آمدن ضــرر و زیان های هنگفتی در ابعاد ملی 
خواهد شــد؛ و در صورت گرفتن این پــروژه ها از 
ایزوایکو نه تنها آبروی صنعت دریایی ایران نابود خواهد 
شــد بلکه ضربات مهلکی به اقتصاد کشــور و استان 

هرمزگان وارد خواهد آمد که جبران ناپذیرخواهد بود.
  بد عهدی ها ادامه دارد

  دو کشــتی موجود در یکی از حوض های خشــک 
ایزوایکــو متعلق به نیروی دریایــی ارتش جمهوری 
اسامی ایران است که نزدیک به یک و سال و نیم پیش 
جهت تعمیرات به ایزوایکو مراجعه کرده اند. جالب است 
که بدانید در دنیا در این مدت زمان یک کشــتی کامل 
ساخته می شود. در زمان مدیرعامل سابق، نداجا یکی 
از کارفرمایان راضی ایزوایکو بود. تغییر کاربری کشتی 
لجستیکی مکران در همین دوران اتفاق افتاد و افتخاری 
در عرصه ملی آفرید.تا پیش از تعویض مدیرعامل همه 
چیز طبق روال انجام و کارفرماهای ایزوایکو از عملکرد 
این مجموعه رضایت نسبی داشتند. پروژه های بسیاری 
در ابعاد ملی با موفقیت به انجام رسید که کشتی مکران 
یکــی از آن ها بود. با تعویض مدیریت چه اتفاقی رخ 
داده که همه چیز حالت معکوس به خود گرفته است؟! 
نهادهای بالادستی ایزوایکو یعنی ایدرو و وزارت صمت 
چه تدابیری اندیشــیده اند؟ مجمع نمایندگان محترم 

هرمزگان در این راستا چه کارهایی انجام داده است؟!
  مدیران پــروازی و بازنشســته بلای جان 

صنایع
  از مــوارد دیگری که ضربی در نشســت مطبوعاتی 
خود به آن اشاره کرد،  نبود مدیران پروازی در چرخه 
مدیریتی ایزوایکو بود. ضربی گفت: در ایزوایکو هیچ 
مدیر پــروازی وجود ندارد، خــود من در بندرعباس 
مســتقرم و هفته ای پنج شب را در شرکت می خوابم. 
ما دفتر کوچکی در تهران برای پیگیری امور و برگزاری 
جلســات داریم اما تمام تمرکز ما معطوف به مجتمع 
کشتی سازی است و امیدوارم بتوانیم محیط کاری آرام 
و به دوراز تنش را ایجاد کنیم. وی در ادامه تأکید کرد: 
هیچ شخص بازنشسته ای را در شرکت به طور مستقیم 
به کار نخواهیم گرفت بلکه درصدد هســتیم تا کانون 
بازنشســتگان را ایجاد کنیم تا از توانایی و تجربیات 
بازنشســتگان برای آموزش نیروهای جوان بهره مند 
شــویم. فردی که به تازگــی از مجموعه ی ایزوایکو 
جداشده به ما گفت: علیرغم وعده و ادعای مدیرعامل 
ایزوایکو اکثر مدیران ارشد ایزوایکو از مدیران غیربومی 
و پروازی هستند. مجموع روزهایی که ضربی در یک 
سال اخیر در بندرعباس حضورداشته بیش از ۶۰ روز 
نیست. این موضوع به سادگی از طریق مراجع قانونی 
قابل پیگیری است. بعضی از چیزها قابل کتمان نیست؛ 
اما جای سؤال دارد که چرا نهادهای نظارتی و مسئولان 

استانی این موضوع را پیگیری نمی کنند؟
  وی در آخر افزود: در ایزوایکو از افراد بازنشسته در 
پست های کلیدی استفاده می شود برای مثال آقای علی 
بیات باوجوداینکه بیش از یک سال است که بازنشسته 
شده کماکان ریاست کمیســیون معامات ایزوایکو را 
عهده دار اســت. ایشــان در یک سال اخیر حتی یک 
روز را در بندرعباس نبوده و در تمام جلسات به شکل 
ویدیو کنفرانس شرکت می کند. با توجه به ادعای این 
فرد به زحمت توانستیم لیستی از مدیران ایزوایکو پیدا 

کنیم. نتیجه شوکه کننده بود.
  علی رغم ادعای ضربی نســبت به استفاده از مدیران 
بومی از ۱۲ مدیر ارشــد ایزوایکو ۹ نفر غیربومی که 
از این تعداد 5 نفر پروازی هستند. تعداد مدیران بومی 
ایزوایکو تنها ۳ نفر است که دو تن از آن ها هنوز حکم 
مدیریت ندارند و سرپرســت هستند. ضربی دارای ده 
مشاور است که همگی غیربومی و ساکن تهران هستند. 

 کیفیت کار و برند سازی در ایزو ایکو

برای کیفیــت کار و برند ســازی در ایزو ایکو تاش 
شبانه روزی صورت گرفت.با توجه به اینکه بزرگترین 
ســرمایه هر شــرکتی قبل از هر امکانات و تجهیزاتی 
نیروهای متخصص آن شرکت است،گاهی برخوردهای 
غیر کارشناســانه و غیرعادلانه،حقوق ناکافی، جاری 
نشدن طرح طبقه بندی افراد و از همه مهمتر غیرحرفه ای 
بودن مدیران موجب دلســردی بســیاری از نیروهای 
متخصص شــد تا جاییکه علی رغم عاقه و احساس 

دین به این شرکت جذب شرکت های رقیب شدند.
متأسفانه به خوبی در این مسیر عدم مدیریت  صحیح 
و عــدم انتخاب به جا و درســت برخــی مدیران و 

تصمیم گیران و نداشتن نیروی متخصص مشهود است.
  حوضچه خشک و قابلیت های آن

  ایزوایکو دارای دو حوضچه خشک به ابعاد :حوض 
خشک نوســازی با طول ۴۷5 متر ، عرض ۸۰ متر و 
عمق ۱۴,5 متر  وحوض خشک تعمیرات با طول ۳۷5 
متــر ، عرض ۸۰ متر و عمق ۱۴,5 متر می باشــد که 
متأســفانه  این حوضچه ها حدود ۴ماه است که خالی 
می باشد. دو حوض خشک تعمیرات و ساخت کشتی در 
مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران)ایزوایکو( 
با حضــور وزیر صنعت، معدن و تجارت در مرداد ۹۶ 
مورد بهره برداری قرار گرفت. این دو حوض خشــک 
در محوطه ای به وسعت ۱۳۰ هکتار در مجاورت دریا 
ساخته شــده اند که امکان انتقال کشتی را با مکانیزمی 
جدید به خشــکی به منظور انجام اقدامات تعمیراتی 
فراهم می کنند.همچنیــن از حوض بزرگ تر به منظور 
ساخت کشتی های عظیم الجثه با کاربری های مختلف 
اســتفاده می شود که پس از ساخت امکان انتقال آن به 

دریا به منظور آب اندازی مهیا باشد.
  جالب است بدانید برای ساخت این دو حوض خشک 
در مجموع بالغ بر ۸۸ میلیون دلار به صورت ارزی و 
بیش از ۷5۰ میلیارد تومان به صورت ریالی هزینه شده 
است.با ایجاد این دو حوض خشک عما ایران به عنوان 
قدرت اصلی ساخت و تعمیرات کشتی در ابعادی عظیم 
در سطح منطقه مطرح است که هیچ کشوری مجموعه 

کاملی از این تجهیزات را در کنار هم ندارد. 
  با تمام این شــاخص ها و قابلیت ها اما همچنان دو 
حوضچه خالیست ودرد فاجعه زمانی زیاد می شود که 
علی رغم اینکه هزینه تعمیرات در این حوضچه ها و در 
ایزوایکو از سایر کشور های حوزه خلیج فارس  کم تر 
اســت اما به دلیل بد عهدی ها، نارکارآمدی ها و قطعا 
ضعف مدیریت، کارفرماها دیگر تمایلی به سفارش به 
شرکت ایزوایکو ندارند و عطایش رابه لقایش بخشیدند.

  نتیجه گیری
  آیا در این مســیر مدیران و هیئت مدیره نمی دانند که 
چه بر ســر ایزو ایکو آمده و یا آگاهانه این مســیر را 
انتخاب کرده اند؟  در یک ســال و نیم اخیر چه به روز 
صنعت دریایی آمده اســت؟ چرا شاهد جنب وجوش 
سابق در ایزوایکو نیســتیم؟مگر گرد خاموشی بر این 
صنعت پاشیده اند؟ با توجه به عملکرد ضعیف ایزوایکو 
در تعمیر شــناورها و عدم رضایت و تمایل کارفرماها 
به همکاری با ایزوایکو، طبیعی است که شورونشاط و 

تکاپوی سابق وجود ندارد. 
  اکثر مدیران باسابقه ی ایزوایکو علیرغم اینکه نسبت 
به صنعت دریایی احساس دین می کردند از ایزوایکو 
جداشده اند چرا با تعویض مدیریت این افراد تصمیم به 

جدایی از این مجموعه ی صنعتی گرفته اند؟
  با توجه به آنچه امروز در ایزوایکو می گذرد به طورقطع 
این شرکت صنعتی علیرغم داشتن پتانسیل های بسیار به 
نقطه ای بازخواهد گشت که پیش از حضور رضائیان 
در آن ایستاده بود. به بیان دیگر نارضایتی کارفرمایان 
در کنار مدیریت پــروازی و از راه دور باعث کاهش 
درآمد و رکود بزرگ ترین زیرســاخت دریایی کشور 
خواهد شد. شرکت کشــتی سازی و صنایع فراساحل 
ایران یکی از ســرمایه های صنعتی اســتان هرمزگان 
اســت که امروز در لبه ی پرتگاه قــرار دارد؛ پیش از 
ســقوط کامل این مجموعه لازم اســت که مسئولان 
استانی و کشوری، نمایندگان محترم مردم، امام جمعه ی 
محترم بندرعباس و ســازمان هــای نظارتی هر چه 
 سریع تر با ورود جدی به موضوع جلوی این پیش آمد

 ناگوار را بگیرند.

نارضایتی کارفرمایان در کنار مدیریت پروازی و از راه دور  باعث کاهش درآمد 
و رکود بزرگ ترین زیرساخت دریایی کشور خواهد شد

کشتی سازی در پرتگاه سقوط

,,
علی رغم اینکه هزینه تعمیرات در 
این حوضچــه هــا و در ایزوایکو از 
سایر کشور های حوزه خلیج فارس  
کم تر اســت اما به دلیل بد عهدی 
هــا، نارکارآمــدی هــا و قطعا ضعف 
مدیریت، کارفرماها دیگر تمایلی به 
سفارش به شرکت ایزوایکو ندارند 

و عطایش رابه لقایش بخشیدند.
اکثــر مدیران باســابقه ی ایزوایکو 
علیرغــم اینکه نســبت بــه صنعت 
دریایــی احســاس دین مــی کردند 
از ایزوایکــو جداشــده انــد چرا با 
تعویض مدیریت این افراد تصمیم 
به جدایی از این مجموعه ی صنعتی 

گرفته اند؟
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وضعیت سکونت و پروازی بودن مدیران در جدول زیر آمده است


